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Srečno v novem 
letu 2019!
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Stran 2

Hvala vam za dobro sodelovanje in prispevek 
k razvoju naše občine v letu, ki se izteka.

V novem letu 2019 vam želimo, da vas spremljajo 
mnogi izzivi, pričakovanja, priložnosti, 

da ste uspešni, ustvarjalni pri svojem delu 
in srečni v okolju, kjer živite.

SREČNO 2019!

Župan Občine Videm Branko Marinič, 
občinski svet 

in občinska uprava

Naj novo leto izbriše bridkosti starega leta 
in naj vas napolni z upanjem in radostjo ...

Tihe sreče pričakovanja v prazničnih dneh, 
v prihajajočem letu pa veliko zdravja in sreče!

Uredniški odbor Naš glas

esfr PEVKE 1 PEVCI IN 
| GODCI

Lancova vas
2 0 19

9. srečanje pevcev in pevk ljudskih 
pesmi ter godcev 

ljudskih viž

Vljudno vabljeni na srečanje pevcev in pevk, ki bo
v petek, 11. januarja 2019, ob 18. uri

v vaškem domu Lancova vas.
Vstop je prost.

Majhni in veliki vam iz srca želimo, 
da najdete tiste drobne poti, 

ki vodijo od srca do srca.
In tiste, ki peljejo k uspehu, 

sreči, zdravju in zadovoljstvu.

Vse najlepše v prihajajočem letu vam želijo učenci in 
zaposleni OS Videm s podružnicama Leskovec in Sela ter 

vrtcem.

Mag. Robert Murko, ravnatelj

Glasilo izdaja Občina Videm, Videm pri Ptuju 54, tel.: 761 94 00, e-pošta: info@videm.si. Uredniški odbor: Tatjana Mohorko, Štefan 
Murko, Branko Marinič, Robert Lozinšek, Andrejka Vidovič, Petra Krajnc, Majda Forstnerič in Marjan Jelen. Oblikovanje in tisk: 
Vejica, Rado Škrjanec, s. p., Ul. Lackove čete 3, Ptuj, 041 684 910. Na osnovi mnenja Urada vlade za informiranje RS št.: 23/90-541/96- 
12 se za glasilo plačuje 8,5-odstoten davek. Glasilo NAŠ GLAS je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Urad vlade RS za informiranje, 
pod zaporedno številko 1332, in razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 356. Glasilo je brezplačno in 
ga prejmejo gospodinjstva v Občini Videm. Fotografija na naslovnici: Tajana Mohorko. Naklada 2150 kosov.
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Spoštovane občanke, spoštovani občani
Občine Videm

Dovolite mi, da se vam najprej zahvalim za zau
panje ob izvolitvi za župana. Prav tako se zahva
ljujem celotni ekipi, ki je pripravljala vsebino 
programa in delala na mnogih drugih podro
čjih. Naš volilni slogan je bil sprejet z veliko 
večino. Glasovali ste za spremembe in priložno
sti vseh. Delali bomo za skupno dobro z vsemi 
izvoljenimi svetniki občinskega sveta in z izvo
ljenimi svetniki krajevnih skupnosti.
Leto, ki se izteka, je bilo za Občino Videm v 
znamenju lokalnih volitev in menjave oblasti. 
Friderik Bračič, ki je Občino Videm vodil 16 
let, se je poslovil od županovanja. Rezultati po 
drugem krogu volitev so bili dovolj prepričljivi, 
da si naši občani želijo sprememb. Dobili smo 
novo sestavo občinskega sveta, v katerem so 
zastopane stranke: SDS s 7 mandati, SMS s 4 
mandati, SLS s 3 mandati, DeSUS z dvema in 
NSi z enim mandatom.
Naš pogled je usmerjen v prihodnost. Želim 
biti župan vseh občanov, ne glede na politično, 
versko ali katero koli drugo pripadnost. Upam, 
da nam bo uspelo preseči dosedanje strankarske 
delitve. Zastopanost članov občinskega sveta 
v odborih in komisijah bo usklajena z doblje
nim odstotkom glasov na volitvah. Z usklaje
nim delovanjem občinske uprave, občinskega 
sveta in KS bomo uresničevali zastavljene cilje. 
Ob pregledu programov strank, ki sestavljajo 
občinski svet, lahko ugotovimo skoraj popol
no podobnost. V tem smislu želimo delovati - 
povezovalno za skupno dobro in večjo blaginjo 
naših občanov.
V iztekajočem se letu so bili začeti nekateri pro
jekti, ki jih bomo nadaljevali. Gre za komasa
cijo Videm 3, ki se izvaja na območju KS Sela 
na 273 ha zemljišč z 277 lastniki. Izgradnjo 
kanalizacije bomo nadaljevali v KS Lancova vas 
in KS Sela. Vzporedno s tem bomo pristopili k 
skupni nabavi malih čistilnih naprav za posa
mična gospodinjstva, kjer kanalizacije ne bo. 
Poslovno-logistična cona Videm ob podravski 
avtocesti žal ni zgodba o uspehu, kot jo pozna
mo v naši neposredni bližini — v občinah Kidri
čevo, Markovci, Gorišnica, Cirkulane in še kje. 
Na 17 parcelah gradita le dva lastnika. Večino 
parcel so si nekateri le rezervirali. Prav s slednji
mi se želimo pogovoriti, jim ponuditi pomoč, 
da bi čim prej stekla gradnja objektov želenih

vsebin.

Nadaljevali bomo vse aktivnosti, ki 
izboljšujejo večjo prometno varnost na 
celotnem območju občine. Gradnjo 
bomo začeli tam, kjer so najbolj ogro
ženi otroci, to je v bližini šol in vrtcev. 
Priključili se bomo gradnji regionalnih kolesar
skih povezav za zagotavljanje trajne mobilno
sti v Spodnjem Podravju, čemur se je prejšnje 
vodstvo Občine Videm odpovedalo. Nekateri 
naši občani še žal nimajo normalnega dovo
za do svojih domov ali celo do večje hribovske 
kmetije. Gre za haloški del. To bomo oprede
lili kot prioritetno. Nekatere družine in vitalne 
infrastrukturne objekte ogrožajo plazovi. Tudi 
ta sanacija plazov bo naša prioriteta. Ureditev 
centra Leskovca, Vidma in Sel je prednostna 
naloga, vloga krajevnih skupnosti pa mora biti 
pomembnejša, kot je bila v preteklosti.
Potreb je veliko, želja še mnogo več. Kakšne 
bodo realne možnosti glede na veliko zadol
ženost Občine Videm, pa bomo videli kmalu. 
Takoj v začetku leta 2019 nas čaka sestava pro
računa, kjer se bo najbolj pokazalo, kako trdne 
in zanesljive bodo posamezne proračunske 
postavke.

Prav tako želimo realizirati sporazum o 
sofinanciranju projekta »Protipoplavni 
ukrepi na Polskavi in Framskem poto
ku do Lancove vasi«. Namen projekta 
je zagotovitev poplavne varnosti naselij 
Lancova vas, Popovci, Barislovci, Sela, 
Trnovec, Apače, Lovrenc na Dravskem 
polju in Župečja vas, zagotovitev pre
voznosti in večjemu številu odsekov cest 
v pogojih 100-letnih voda. Omenjeni 
sporazum je že sklenjen med Ministr
stvom za okolje in prostor, Direkcijo RS 
za vode, Občino Kidričevo in Občino 
Videm. Ocenjena vrednost izvedbe pro
tipoplavne zaščite znaša 3.726.941,00 
EUR z DDV.

Cenjene občanke, dragi občani,
želim vam, da bližajoče se praznike preživite lepo.
Naj vam leto 2019 prinese zdravja, miru in sreče.

Branko Marinič, 
župan Občine Videm
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OBČINA VIDEM 
Občinska volilna komisija

LOKALNE VOLITVE 2018

Na podlagi 5. točke 41. člena in 1. odst. 90. člena Zakona o lokalnih volitvah (Uradni list RS, 
št. 94/07 - UPB3, 45/08, 83/12 in 68/17; v nadaljevanju ZLV) je Občinska volilna komisija 
Občine Videm na 8. seji dne 19.11.2018 in 11. seji dne 3.12.2018 na podlagi zapisnikov o delu 
volilnih odborov pri ugotavljanju izida glasovanja za volitve župana in občinskega sveta na 
lokalnih volitvah, ki so bile dne 18. novembra 2018 in drugi krog volitev za župana dne 2. 
decembra 2018, ugotovila rezultate in izid glasovanja ter izdaja naslednje

POROČILO

O IZIDU LOKALNIH VOLITEV ZA ŽUPANA IN ČLANE OBČINSKEGA SVETA
OBČINE VIDEM

I.

Občinska volilna komisija je ugotovila:

1.

2.

Na lokalnih volitvah dne 18. novembra 2018 je imelo pravico voliti skupaj 4.757 
volivcev, vpisanih v volilni imenik. Nihče od volivcev ni glasoval s potrdilom.
Glasovalo je skupaj 2.897 volivcev oz. 60,90 % od vseh volivcev, ki so imeli pravico 
voliti in sicer je:
glasovalo na voliščih po volilnem imeniku 2.897 volivcev, od tega
na predčasnem glasovanju 20 volivcev
na domu 2 volivca
po pošti 3 volivci

II.

Rezultati volitev z dne 18. novembra 2018 in 2. decembra 2018 - drugi krog volitev župana 
so naslednji:

1. ŽUPAN

a. Prvi krog - volitve 18.11. 2018

Na volitvah za župana Občine Videm je bilo oddanih skupno 2.897 glasovnic, od tega: 
- 2.867 veljavnih glasovnic

30 neveljavnih glasovnic.

Kandidati za župana so dobili naslednje število glasov (po številu glasov):

1
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Št. Kandidati Št. glasov % glasov
7 Branko Marinič 817 28.50
6 Friderik Bračič 711 24.80
2 Brane Kolednik 650 22.67
1 Franc Sitar 210 7.32
5 Dušan Pernek 194 6.77
3 Boris Novak 162 5.65
4 Božidar Varnica 123 4.29

Občinska volilna komisija je na podlagi 2. odst. 107. člena ZLV ugotovila, da v prvem krogu 
glasovanja nihče izmed kandidatov za župana občine Videm ni dobil večine veljavnih glasov.

Največ glasov v prvem krogu glasovanja sta prejela kandidata:
1. Branko MARINIČ ..........................  817 ..................................  28.50 %

Predlagatelj: SLOVENSKA DEMOKRATSKA STRANKA - SDS
2. Friderik BRAČIČ ..........................  711 ................................. 24.80 %

Predlagatelj: SLOVENSKA LJUDSKA STRANKA - SLS

Občinska volilna komisija je ugotovitveni sklep na podlagi 3. odst. 107. člena ZLV posredovala 
Državni volilni komisiji, ki je razpisala drugi krog rednih volitev županov in razpis objavila v 
Uradnem listu RS, št. 73/2018.

b. Drugi krog - volitve 2.12.2018

1. Na lokalnih volitvah dne 2. decembra 2018 je imelo pravico voliti skupaj 4.763 volivcev, 
vpisanih v volilni imenik. Nihče od volivcev ni glasoval s potrdilom.

2. Glasovalo je skupaj 2.509 volivcev oz. 52,68 % od vseh volivcev, ki so imeli pravico 
voliti in sicer je:

- glasovalo na voliščih po volilnem imeniku 2.509 volivcev, od tega
- na predčasnem glasovanju 14 volivcev
- na domu 2 volivca
- po pošti 5 volivcev

Na volitvah za župana Občine Videm je bilo oddanih skupno 2.509 glasovnic, od tega: 
- 2.478 veljavnih glasovnic

31 neveljavnih glasovnic.

Kandidata za župana sta dobila naslednje število glasov:

St._____Kandidata_________________ St. glasov_______________ % glasov_____
1 Branko Marinič 1.486 59.97
2 Friderik Bračič 992 40.03

Občinska volilna komisija v skladu s 1. odst. 107. člena ZLV ugotavlja, da je za župana Občine 
Videm izvoljen kandidat:

Branko Marinič, roj. 28.1. 1956 
stanujoč Pobrežje 74a, p. Videm pri Ptuju

Predlagatelj: Slovenska demokratska stranka - SDS.
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III.

Stran 6

2. OBČINSKI SVET

Na volitvah za člane občinskega sveta Občine Videm dne 18. 11.2018 je bilo oddanih:
- skupno 2.898 glasovnic, od tega
- 2.833 veljavnih glasovnic in
- 65 neveljavnih glasovnic

Posamezne liste kandidatov so dobile naslednje število glasov:

Št. ime liste glasov % glasov
1. Gremo naprej 35 1.24
2. SDS - Slovenska demokratska stranka 1.000 35.30
3. Borut Novak in skupina volivcev 62 2.19
4. SMS - Stranka mladih - Zeleni Evrope 659 23.26
5. SLS - Slovenska ljudska stranka 535 18.88
6. NSi - Nova Slovenija - Krščanski demokrati 220 7.77
7. DeSUS - Demokratična stranka upokojencev Slovenije 278 9.81
8. SD - Socialni demokrati 44 1.55

SKUPAJ 2.833 100.00

Na podlagi 15. čl. ZLVje bilo v vseh treh volilnih enotah skupaj listam kandidatov podeljenih 
10 direktnih mandatov.

Glede na dobljeno število glasov in izračunan volilni količnik v volilni enoti so listam kandidatov 
pripadli naslednji mandati in so bili v skladu s 86. členom ZLV upoštevajoč preferenčne glasove 
(2. odst. 18. člena ZLV), izvoljeni naslednji kandidati:

Volilna enota 1: glasovalo 1.064 volivcev; veljavne glasovnice: 1.037 in neveljavne 
glasovnice: 27
število mandatov: 6; količnik: 172.83

st. Ime liste St. gl. % gl. Mand. % ostan.
2 SDS- Slovenska demokratska stranka 

Izvoljena: Andrej Rožman, Srečko Bedrač
386 37,22 2 23.34

3 Borut Novak in skupina volivcev 62 5,98 0 35.87
4 SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope 

Izvoljen: Brane Kolednik
205 19,77 1 18.61

5 SLS - Slovenska ljudska stranka 168 16.20 0 97.20
6 NSi - Nova Slovenija-krščanski demokrati 91 8.78 0 52.65
7 DeSUS - Demokratična stranka 

upokojencev Slovenije
105 10.13 0 60.75

8 SD - Socialni demokrati 20 1.93 0 11.57

Volilna enota 2: - glasovalo 720 volivcev; veljavne glasovnice: 707 in neveljavne glasovnice: 
13
število mandatov: 5; količnik: 141.40

St. Ime liste Št. gl. % gl. Mand. % ostan.
2 SDS- Slovenska demokratska stranka 

Izvoljena: Andela Kozel
237 33.52 1 67.61

4 SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope 186 26.31 1 31.54
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Izvoljen: Peter Jagarinec
5 SLS - Slovenska ljudska stranka

Izvoljen: Bojan Merc
170 24.05 1 20.23

6 NSi - Nova Slovenija-krščanski demokrati 53 7.50 0 37.48
7 DeSUS - Demokratična stranka 

upokojencev Slovenije
37 5.23 0 26.17

8 SD - Socialni demokrati 24 3.39 0 16.97

Volilna enota 3: glasovalo 1.114 volivcev; veljavne glasovnice: 1.089 in neveljavne
glasovnice: 25
število mandatov: 6; količnik: 181.50

Št. Ime liste St. gl. % gl. Mand. % ostan.
1 Gremo naprej 35 3.21 0 19.28
2 SDS- Slovenska demokratska stranka 

Izvoljena: Katja Svenšek, Matjaž Klasinc
377 34.62 2 7.71

4 SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope 
Izvoljen: Dušan Serdinšek

268 24.61 1 47.66

5 SLS - Slovenska ljudska stranka
Izvoljen: Dejan Tramšek

197 18.09 1 8.54

6 NSi - Nova Slovenija-krščanski demokrati 76 6.98 0 41.87
7 DeSUS - Demokratična stranka 

upokojencev Slovenije
136 12.49 0 74.93

V skladu s 16. členom ZLV se preostalih 7 mandatov, ki niso bili razdeljeni v volilnih enotah, 
razdeli na ravni občine na podlagi seštevkov glasov, oddanih za istoimenske liste v vseh treh 
volilnih enotah.

Izhajajoč iz seštevka glasov, ki so jih dobile istoimenske liste v vseh treh volilnih enotah, 
deljenih s številom 1 do 17 (število članov občinskega sveta - d'Hondtov sistem), je zaporedje 
najvišjih 17 količnikov naslednje:

Zap. št. Količnik ime liste
21 1000.00 SDS- Slovenska demokratska stranka
2 659.00 SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope
3 535.00 SLS - Slovenska ljudska stranka
4 500.00 SDS- Slovenska demokratska stranka
5 333.33 SDS- Slovenska demokratska stranka
6 329.50 SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope
7 278.00 DeSUS - Demokratična stranka upokojencev Slovenije
8 267.50 SLS - Slovenska ljudska stranka
9 250.00 SDS- Slovenska demokratska stranka
10 220.00 NSi - Nova Slovenija-krščanski demokrati
11 219.67 SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope
12 200.00 SDS- Slovenska demokratska stranka
13 178.33 SLS - Slovenska ljudska stranka
14 166.67 SDS- Slovenska demokratska stranka
15 164.75 SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope
16 142.86 SDS- Slovenska demokratska stranka
17 139.00 DeSUS - Demokratična stranka upokojencev Slovenije
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Istoimenskim listam se pri delitvi mandatov na ravni občine dodeli toliko mandatov, kolikor 
znaša razlika med številom mandatov, izračunanih po prej navedenem sistemu in številom 
mandatov, ki so jih istoimenske liste že dobile v volilnih enotah po 15. členu ZLV (Harejev 
količnik).

Ti mandati se dodelijo istoimenskim listam v tisti volilni enoti, ki ima največji ostanek glasov v 
razmerju do količnika v volilni enoti.

Na ta način so dobile mandate še naslednje liste po posameznih volilnih enotah:

Ime liste__________________________________________ Volilna enota
SDS- Slovenska demokratska stranka 1
SLS - Slovenska ljudska stranka 1
NSi - Nova Slovenija-krščanski demokrati 1
SDS- Slovenska demokratska stranka 2
DeSUS - Demokratična stranka upokojencev Slovenije 2
SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope 3
DeSUS - Demokratična stranka upokojencev Slovenije 3

Z upoštevanjem preferenčnih glasov na vrstni red kandidatov na listah kandidatov, so na 
podlagi 2. odst. 18. člena ZLV in 86. člena ZLV, izvoljeni naslednji člani občinskega sveta 
Občine Videm:

VE Ime in priimek, naslov______
1 Andrej Rožman, roj. 22. 10.1 956 

stanujoč Šturmovci 13 
1 Srečko Bedrač, roj. 30. 9. 1971 

stanujoč Videm pri Ptuju 25c 
1 Ivan Krajnc, roj. 20. 4. 1963 

stanujoč Pobrežje 111 
1 Brane Kolednik, roj. 4. 12. 1972 

stanujoč Pobrežje 91 
1 Rudolf Potrč, roj. 28. 3. 1951 

stanujoč Ljubstava 30c
1 Andrej Forstnerič, roj. 25. 2. 1970 

stanujoč Pobrežje 132
2 Andela Kozel, roj. 8. 8. 1985 

stanujoča Mala Varnica 12
2 Jadranka Krajnc, roj. 11. 12. 1972 

stanujoča Zg. Leskovec 8a 
2 Peter Jagarinec, roj. 26. 6. 1981 

stanujoč Mala Varnica 11 b 
2 Bojan Merc, roj. 10. 7. 1965 

stanujoč Soviče 12
2 Danica Medved, roj. 16. 11. 1954 

stanujoča Sp. Leskovec 1a
3 Katja Svenšek, roj. 8. 9. 1986 

stanujoča Sela 29
3 Matjaž Klasinc, roj. 15. 4. 1988 

stanujoč Barislovci 13 
3 Dušan Serdinšek, roj. 28. 11. 1968 

stanujoč Tržeč 37 
3 Darko Jerenec, roj. 9. 9. 1980 

stanujoč Dolena 53a

___________ Ime liste_________________
SDS- Slovenska demokratska stranka

SDS- Slovenska demokratska stranka

SDS- Slovenska demokratska stranka

SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope

SLS - Slovenska ljudska stranka

NSi - Nova Slovenija-krščanski demokrati

SDS- Slovenska demokratska stranka

SDS- Slovenska demokratska stranka

SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope

SLS - Slovenska ljudska stranka

DeSUS - Demokratična stranka upokojencev 
Slovenije
SDS- Slovenska demokratska stranka 

SDS- Slovenska demokratska stranka 

SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope 

SMS- Stranka mladih - Zeleni Evrope
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3 Dejan Tramšek, roj. 8. 2. 1991 
stanujoč Barislovci 16

SLS - Slovenska ljudska stranka

3 Jožef Klinc, roj. 22. 1. 1952 
stanujoč Lancova vas 15c

DeSUS - Demokratična stranka upokojencev 
Slovenije

IV.

Podrobnejšo poročilo o izidu volitev za župana in člane občinskega sveta Občine Videm na 
volitvah dne 18. novembra 2018, je občinska volilna komisija dne 20. 11. 2018 posredovala 
županu in predstavnikom kandidatov oz. kandidatnih list. Izid glasovanja je občinska volilna 
komisija dne 20. 11. 2018 objavila na oglasni deski in spletni strani občine Videm.

Izvoljenim kandidatom za člane Občinskega sveta Občine Videm je občinska volilna komisija 
na podlagi 91. člena ZLV že izdala potrdila o izvolitvi.

Izvoljenemu kandidatu za župana Občine Videm se na podlagi 91. člena v zvezi z 108. členom 
ZLV izda potrdilo o izvolitvi.

Poročilo o izidu lokalnih volitev za župana in člane občinskega sveta Občine Videm se 
posreduje županu Občine Videm, Državni volilni komisiji ter predstavnikom kandidatur.

Poročilo se objavi na oglasni deski in spletni strani Občine Videm ter v lokalnem glasilu »Naš 
glas«.

Številka: 041-01/2018-328
o a o on-i o
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Konstitutivna seja Občinskega sveta
Občine Videm

"V /sejni sobi Občine Videm je bila v 
V torek, 18. decembra, konstitutivna 

seja občinskega sveta, ki jo je vodil naj
starejši član novoizvoljenega občinske
ga sveta Rudolf Potrč.

Občinski svet se je seznanil s poroči
lom Občinske volilne komisije (OVK) 
Občine Videm o izidu rednih volitev 
v Občinski svet Občine Videm in voli
tev za župana Občine Videm, ki so bile 
18. novembra 2018, drugi krog pa 2. 
decembra 2018. Poročilo je občinske
mu svetu predstavil predsednik (OVK) 
Marijan Furek.

Imenovana je bila Komisija za potrdi
tev mandatov članov sveta in ugotovitev 
izvolitve župana v sestavi: Andrej Rož
man, predsednik, Matjaž Klasinc, član, 
in Dejan Tramšek, član.

Občinski svet je potrdil mandate 17 
novim članom občinskega sveta. Novo
izvoljeni svetniki so: Andrej Rožman 
(SDS), Srečko Bedrač (SDS), Ivan 
Krajnc (SDS), Brane Kolednik (SMS), 
Rudolf Potrč (SLS), Andrej Forstnerič 
(NSi), Andela Kozel (SDS), Jadranka 
Krajnc (SDS), Peter Jagarinec (SMS), 
Bojan Merc (SLS), Danica Medved

Novoizvoljeni člani Občinskega sveta Občine Videm v mandatu 2018-2022 z novoizvol
jenim županom Brankom Mariničem

(DeSUS), Katja Svenšek (SDS), Matjaž 
Klasinc (SDS), Dušan Serdinšek 
(SMS), Darko Jerenec (SMS), Dejan 
Tramšek (SLS) in Jožef Klinc (DeSUS).

SLAVNOSTNO PRISEGEL 
NOVI ŽUPAN OBČINE 
VIDEM BRANKO MARINIČ
Na seji je mandatna komisija na osno
vi poročila Občinske volilne komisi

je ugotovila, da je bil v drugem krogu 
lokalnih volitev 2. decembra 2018 za 
župana Občine Videm izvoljen Branko 
Marinič, ki je na konstitutivni seji tudi 
slovesno prisegel in na kratko nagovoril 
občinski svet.

TM

Slavnostni trenutek, ko je pred novim občinskim svetom zaprisegel novi župan Občine Videm Branko Marinič. 
Foto: Črtomir Goznik
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Dars odprl slabih šest kilometrov avtoceste od 
Podlehnika do mejnega prehoda Gruškovje

T^Vružba Dars je v petek, 30. novembra, predala prome- 
3lJtu še zadnji del podravske avtoceste A4 med Draženci 
in mednarodnim mejnim prehodom Gruškovje. Otvoritve
ni trak na uradnem odprtju 5,8 km dolge štiripasovnice so 
prerezali ministrica za infrastrukturo mag. Alenka Bratušek, 
evropska komisarka za promet mag. Violeta Bulc in predse
dnik uprave družbe Dars dr. Tomaž Vidic.

Celoten avtocestni odsek A4 med Draženci in Gruškovjem 
v skupni dolžini 13 km je namenjen v prvi vrsti izboljšanju 
kakovosti življenja ljudi v regiji in povečanju prometne var
nosti. Ker leži na povezavi med dvema mednarodnima preho
doma Šentilj in Gruškovje, bo nova avtocesta omogočila tudi 
nemoten daljinski in mednarodni promet skozi našo državo.
S tem je v celoti dograjena skupno 33 km dolga podravska 
avtocesta A4 med Slivnico (Mariborom) in Gruškovjem, ki 
predstavlja del celovitega vseevropskega prometnega omrežja.

POGODBENA VREDNOST DEL ZNAŠA 56,2 
MILIJONA EVROV

Gradnja 5,8-kilometrskega odseka med Podlehnikom in Gru
škovjem je stekla poleti 2016. Novozgrajena avtocesta, na 
kateri so trije nadvozi, dva podvoza, 12 mostov in predor Log 
z galerijo, je predana prometu kot sodobna štiripasovna avto
cesta v normalnem prečnem profilu z odstavnima pasovoma 
ter priključkom Zakl.
Pogodbeni izvajalec del na odseku med Podlehnikom in Gru
škovjem je bil sarajevski Euro-Asfalt, pogodbena vrednost del

PROJEKTNA HITROST 130 KM/H, PRED 
MEJNIM PREHODOM 110 KM/H

Avtocestni odsek ima enako projektno hitrost 130 km/h kot 
predhodno že zgrajena in pred enim letom predana prometu 
prva etapa avtoceste na razdalji 7,3 km med Draženci in Podleh
nikom, na katerega se navezuje, z izjemo zadnjih treh kilometrov 
pred mejnim prehodom Gruškovje, kjer je hitrost omejena na 
110 km/h.
Ker je nova avtocesta »povozila« staro glavno cesto G 1-9, je 
bila v sklopu investicije med Draženci in Gruškovjem zgrajena 
nova vzporedna cesta v dolžini 13,9 km kot povezovalna cesta 
med kraji ob trasi avtoceste in kot dostop do okoliških zemljišč. 
Doslej je bila v sklopu dokončanja avtoceste med Draženci in 
Podlehnikom zgrajena že nekaj več kot polovica nove vzporedne 
regionalne ceste, z odprtjem druge in zadnje etape pa se uradno 
prometu predaja še preostali del regionalne ceste do Gruškovja, 
po kateri je že prej stekel promet.
Vir: Dars

Dokončan je še zadnji del podravske avtoceste od Podlehnika do 
Gruškovja. Foto: Črtomir Goznik

pa znaša 56,2 milijona evrov. Naložba v avtocestni odsek se 
financira iz lastnih sredstev investitorja Dars, sredstev progra
ma Vseevropsko prometno omrežje (TEN-T) Evropske unije, 
sredstev kohezijskega sklada EU in kredita Evropske investi
cijske banke.

TM

Slavnostni trenutek na novi podravski avtocesti. Foto: arhiv Darsa

Otvoritvene slovesnosti so se udeležili številni vabljeni gostje, med 
njimi tudi poslanka Suzana Lep Simenko. Foto: TM
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POSLANSKI KOTIČEK

Spoštovani občanke in občani Občine Videm
X Tedno daljše noči in vsak dan več prižganih božičnih luči 
V nakazujejo, da se leto 2018 počasi izteka. Smo v pred

božičnem času, v času številnih prireditev, druženj, stiskov 
rok in raznolikih kulinaričnih dobrot. Je pa to tudi čas, ko 
premišljujemo o dogodkih in aktivnostih v iztekajočem se 
letu, in čas, ko v glavah snujemo cilje in izzive prihajajočega 
leta.

Leto 2018 so zaznamovale zlasti volitve, v juniju državnozbor
ske ter v novembru in decembru lokalne. V Državnem zboru 
smo tako prvo pravo redno sejo začeli šele v novembru. Vmes 
pa so bile številne izredne seje in seje odborov.
Zadnje dni tako v Sloveniji kot tudi po Evropi in celotnem 
svetu veliko razburjenja povzroča Marakeška deklaracija ozi
roma Globalni dogovor o varnih, urejenih in zakonitih migra
cijah. V poslanski skupini SDS smo v novembru vložili pre
dlog za razpis posvetovalnega referenduma na temo globalne
ga dogovora <? migracijah, ki pa na matičnem odboru s strani 
koalicijskih poslancev ni prejel podpore. To dejstvo resnično 
obžalujem, saj se mi zdi prav, da bi o takšnih vsebinah moralo 
odločiti ljudstvo. Iz deklaracije je namreč razbrati, da obrav
nava migracije vključno z množičnimi migracijami za nekaj 
pozitivnega in posledično daje migracijam prednost pred pra
vicami lastnih državljanov. Tega zlasti zaradi številnih tragič
nih terorističnih napadov v preteklih letih po Evropi žal ne 
morem podpreti. Vlada in koalicija sta se žal kljub po anketah 
nenaklonjenosti podpisu Marakeške deklaracije s strani drža
vljanov odločili drugače.
Ker se situacija na področju zdravstva ni prav nič izboljšala, 
smo v SDS, NSi in SNS vložili zahtevo za odreditev parla
mentarne preiskave o ugotavljanju odgovornosti nosilcev jav
nih funkcij v programu otroške kardiologije ter na področju 
nabav in upravljanja medicinske opreme in zdravstvenega 
materiala. Verjamemo, da se bo podobno, kot je s preiskoval
ko za nabavo žilnih opornic, ugotovilo dejansko stanje na tem 
področju.
Ze po dveh mesecih delovanja je Vlada naredila prvo menja
vo na ministrskem mestu - menjala je ministra za razvoj in 
kohezijo. Gre za izjemno pomembno ministrstvo, ki ima pod 
koordinacijo črpanje evropskih sredstev, ki pa je v obstoječi 
finančni perspektivi 2014—2020 izredno slabo. Na to sem 
kot predlagateljica seje opozorila tudi na eni od izrednih sej 
Državnega zbora. Od 3,1 milijarde evrov, ki jih imamo na 
voljo, smo do danes počrpali zgolj 15 % sredstev, kar je ob 
dejstvu, da se izteka peto leto finančne perspektive, izredno 
slabo. Zavedam se, da so evropska sredstva za državo in tudi 
za lokalne skupnosti pogosto edina razvojna sredstva, ki so 
nam na voljo. Prav zaradi tega bi morah biti pri črpanju še 
toliko bolj aktivni. Ne nazadnje lahko s temi sredstvi bistveno 
pripomoremo k zmanjšanju prevelikih razlik v razvoju med

regijami. Vsi prisotni poslan
ci smo si bili enotni (kar je 
redko, sploh če predlog poda 
opozicija), da je črpanje sla
bo, zato smo soglasno sprejeli 
sklep, s katerim smo naložili 
vladi, da pripravi konkreten 
akcijski načrt in pristopi k 
pospešitvi črpanja evropskih 
sredstev. V vmesnem času je 
prišlo do menjave ministra, 
tako da na konkretne akcije žal še vedno čakamo.

Spoštovani!
Prazniki so pred vrati. Uživajte v soju božičnih luči, obiščite 
prijatelje in sorodnike, specite dobrote ter si vzemite čas zase in 
za svoje najdražje. Želim vam blagoslovljene božične praznike 
ter ponosno praznovanje dneva samostojnosti in enotnosti. Leto 
2019 pa naj bo uspešno, polno zdravja, notranjega miru in obili
ce lepih trenutkov.

Suzana Lep Simenko,
poslanka v DZ RS

Spoštovani občanke in občani občine Videm!

Naj bodo praznični dnevi polni sreče 
in notranjega miru.

V letu 2019 vam želimo obilo zdravja, 
uspeha in družinske sreče.

Občinski odbor SDS Videm
SDS

Slovenska ljudska stranka, Občinski odbor Videm, 
želi v novem letu vsem občankam in občanom 
obilo sreče, zdravja, strpnosti in dobrega sodelova
nja.

Upravni odbor OO SLS Videm
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Smo v mesecu, ko se skrajša dan,

: v >,
nastopi spokojna noč,

porajajo se pričakovanja:
,'U »T-V

| Spoštovani občanke in občani, dragi prijatelji,
želimo vam obilo zdravja in poslovmh^ispehov v 

prihajajočem noveprf^t 
SREČI

00 DeSlJs Videm

Ob koncu leta čas vladar nakloni vsakomur kak dar, neko
mu da ljubezen pravo, spet drugemu življenje zdravo. Na 
kupe evrov kdo dobi, med, mleko komu se cedi. Številnim 
podari uspeh, vsem pa veselja zvrhan meh. Če mi imeli bi 

besedo, vse to bi stresli v vašo skledo!
Naj bo leto 2019 pot dobre volje, ljubezni, vztrajnosti in 
zdravja. Ob božično-novoletnih praznikih želimo vsem 

občanom obilo miru, sreče in veselja.

4t§MS SMS - Zeleni Evrope LO Videm
ZELENI EVROPE ■

N.Si
Toplo ognjišče in smeh v očeh 

iskreno želimo vam v teh božičnih dneh, 
da zdravja in srečnih dogodkov nešteto 
v obilju nasulo bi novo vam leto 2019.

Občinski odbor NSi Videm pri Ptuju

V občini Videm na 
voljo storitev polnjenja 

električnih vozil

V decembru je občina Videm končala projekt ureditve elek
trične polnilne postaje z urejenima dvema parkirnima mesto
ma, ki lastnikom električnih vozil omogoča brezplačno pol
njenje vozil.
Električna polnilna postaja je na parkirišču ob športnem 
objektu v Vidmu. Projekt je na podlagi pogodbe sofinanciral 
Eko sklad v višini 100 % vrednosti polnilne postaje. Vse dru
ge stroške s postavitvijo postaje je pokrila občina Videm.

Občinska uprava

Električna polnilna postaja na parkirišču ob športnem objektu v 
Vidmu (za cerkvijo). Foto: arhiv občine Videm

Zimska služba v občini Videm
*~~¥imska služba traja v zimskem obdobju, praviloma od 
.Z-/15. novembra tekočega leta do 15. marca naslednjega 
leta. V primeru zimskih razmer izven tega datuma se izvaja
nje zimske službe lahko tudi podaljša.

Vse ukrepe v zvezi z zimsko službo je treba opraviti pravočasno 
in v skladu s Pravilnikom o rednem vzdrževaitju cest (Uradni list 
RS, št. 38/16), kjer so določeni minimalni standardi vzdrževanja 
cest, s čimer je usklajen Program rednega in zimskega vzdrževa
nja v Občini Videm 2018/2019.
Vzdrževanje prevoznosti posameznih cest in dostopnosti v
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zimskih razmerah je določeno s prednostnimi razredi, v katere 
so ceste in druge prometne površine razvrščene glede na kate
gorijo, gostoto in strukturo prometa, geografsko-klimatske 
razmere in krajevne potrebe.
Prevoznost cest se zagotavlja, ko na lokalni cesti zapade 10 cm 
snega, na javni poti 10 cm snega, pluženje asfaltnih cestišč v 
hribovitem delu se lahko opravlja, tudi ko zapade manj centi
metrov snega, promet pa je možen z uporabo zimske opreme 
vozil. Na odsekih cest z vzdolžnim naklonom nad 10 odstot
kov se šteje, da je prevoznost zagotovljena, tudi če je promet 
možen samo z uporabo snežnih verig.

V zimskih razmerah je treba upoštevati naslednje:
— Pomembnejše lokalne ceste, na katerih se mora zagotoviti 

prevoznost med 5. in 22. uro, so ceste, po katerih poteka 
promet med deli cest v občini oziroma med občinami in po 
njih poteka tudi avtobusni, šolski prevoz. Na teh cestah so 
možni zastoji do dveh ur.

— Druge lokalne ceste naj bi bile prevozne med 7. in 22. uro. 
Tudi tu so ravno tako možni krajši zastoji, v primeru moč
nega sneženja so možni zastoji do enega dne.

— Javne poti,.deli cest, ki potekajo po obrobju naselij, so v niž
ji kategoriji, zato so možni zastoji do enega dne. V primeru 
močnega sneženja so možni večdnevni zastoji. Parkirišča in

pločniki so glede na upoštevanje krajevnih potreb spluženi 
do enega dne, v primeru močnega sneženja do več dni.

Občinska uprava 
Foto: Dušan Sagadin

Koordinator zimske službe je dosegljiv v času delavnika 
na telefon 083 830 242 ali 041 282 277. Dežurna tele
fonska številka koncesionarja za izvajanje zimske službe 
na lokalnih cestah: 02 788 08 26.

Izobešanje slovenske zastave

Tb^S Tržeč je letos kupila slovenske zastave za vse krajane 
JLVKS Tržeč in s tem postala rekorder v izobešanju. Ob 
naši akciji so se odzvali tudi slovenski mediji — Kanal A, Slo
venske novice, Večer in POP TV, ki je prišel 25. julija letos 
preverjat, ali drži, da izobešamo toliko zastav, kot smo nave
dli. Izobešenih je 171 zastav od 189 hiš. Tudi v poročilih 
so o tem obvestili javnost. Z izobešanjem se lahko pohvali
jo Jurovci, kajti skoraj ni hiše, da ne bi po navodilih izobe
sili slovenske zastave ob praznikih. Najslabše (razen redkih 
izjem) je zastopano naselje Tržeč od gasilskega doma do 
Majolke, čeprav so vsi dobili slovensko zastavo. Odbor se 
vsem, ki izobešate zastavo, najlepše zahvaljuje, druge pa pro
simo, da se potrudijo in izobešajo svojo zastavo ob praznikih.

Smo tik pred prazniki. Vsak jih praznuje na svoj način, tudi 
z izobešeno zastavo pa lahko izkažemo svoj praznični utrip. 
Ponovno vam podajamo datume, kdaj se izobešajo slovenske 
zastave (Uradni list RS, št. 67/99): 8. februar — Prešernov dan

oz. slovenski kulturni praznik, 27. april — dan upora proti oku
patorju, 1. in 2. maj — praznik dela, 25. junij — dan državno
sti, 26. december — dan samostojnosti in enotnosti, 17. avgust — 
združitev prekmurskih Slovencev z matičnim narodom (ni dela 
prost dan), 15- september — dan vrnitve Primorske k matični 
domovini (ni dela prost dan), 23. november — dan Rudolfa Mai
stra (ni dela prost dan).

Naj ne bo odveč opomin, da zastavo izobesimo dan pred pra
zniki in pospravimo po praznikih. Ko je več praznikov skupaj, 
pa naj visi dalj časa, tudi ob tistih dnevih in praznikih, ki niso 
navedeni v pravilih. Primer: izobesimo jo letos 24. 12. (25. 
12. - božič, 26. 12. — dan samostojnosti ter 1. 1. in 2. 1. — 
novo leto). Pričakajmo novo leto z zastavami, pospravimo jih 
3. 1. 2019.

Vsi tisti, ki se niste odločili za nakup, še imate možnost za to 
(pri predsedniku KS Tržeč Dušanu Serdinšku).

V ime?m odbora za nabavo slovenske zastave želimo prijetno pra
znovanje in mnogo sreče v letu 2019 pod slovensko zastavo.

Franc Kirbiš
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V Pobrežju letošnja tradicionalna 
martinova prireditev

I \a je martinovo praznik narave in veselja, smo v obci- 
ni Videm lahko letos znova podoživeli v veseli družbi, 

na osrednjem martinovanju na Kočarjevi domačiji v Pobrež
ju. Kljub dežju in hladnemu vremenu je bil obisk odličen, 
dogodek pa je uspel in z njim smo naznanili tudi vse druge 
dogodke v martinovem tednu v videmski občini.

Na praznovanju martinovega je zbrane nagovoril župan Fride
rik Bračič in posebej poudaril pomen tega ljudskega praznika, 
spomnil, da v občini Videm z veseljem ohranjajo to tradicijo, 
in da so veseli, da je vsako leto tudi občinska trgatev uspešna. 
Prav mošt iz občinskega vinograda je na prireditvi dobil slove
sen blagoslov, ki ga je opravil pater Tarzicij Kolenko iz župnije 
sv. Vida. Posebna gostja na martinovanju je bila ptujska vinska 
kraljica Eva Gašperšič, v kulturnem programu pa so nastopi
li učenci OŠ Videm, gledališčniki, ljudski godci, ljudski pev
ci Vinogradniki in Nina iz skupine Veseli Jozeki KD Videm. 
Na prireditvi so se s krušnimi in drugimi slastnimi dobrotami 
predstavile domače gospodinje, članice društev kmetic in akti
vov žena, domači vinarji pa so v pokušnjo ponudili letošnje 
mlado vino.

TM

Utrinki z letošnjega osrednjega martinovanja na Kočarjevi domačiji 
v Pobrežju. Foto: TM, BV
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Na veselem martinovanju v Pobrežju
"\ Kartinovanje v Pobrežju, ki ga je že enajsto leto zapovr- 
JLVJLstjo pripravila KS Pobrežje, so s pesmijo začeli Ljudski 
pevci FD Pobrežje, nato pa se je ob zvoku koračnice pred
stavilo vseh dosedanjih deset pobreških kletarjev in njihovih 
pomočnikov.

Občinstvo je kletarjem namenilo glasen aplavz, nato pa je 
dogajanje od lanskega do letošnjega martinovanja, dogodke v 
pobreški vinski kleti in vse druge, povezane s kletarjem, pred
stavil predsednik sveta KS Pobrežje Ivan Fridauer. Besedo pred 
mikrofonom sta dobila tudi pobreški kletar z letnico 2017 
Branko Marinič in njegov pomočnik Jože Muršek. Predstavila 
sta enoletno delo in dogajanje v pobreški kleti skozi vse leto. 
Z veseljem sta ključ pobreške vaške kleti in kletarsko knjigo 
predala novemu, 11. pobreškemu kletarju Slavku Forstneriču 
in pomočniku Ludviku Bedraču.

ZGODOVINARKA TANJA ŽELEZNIK TUDI 
O KVINTONU

Tokrat so v Pobrežju poskrbeli, da so obiskovalci martinovega 
dogodka dobili tudi nekaj zanimivih odgovorov, ki se nave
zujejo na vprašanja, od kod izvira kvinton, od kdaj ga pozna
mo v teh koncih in kdo naj bi bil zaslužen, da se je tako zelo 
razširil po naših vaseh. Odgovore je skozi zanimivo kratko 
predavanje predstavila posebna gostja Tanja Železnik, zgodo
vinarka, ki sicer stanuje v Ljubljani, veliko svojega prostega 
časa pa preživi na Ptujski Gori. Ljubiteljsko se ukvarja z raz
iskovanjem ljudskih običajev, šeg in navad naših krajev. Tudi 
področje vinarstva in vinogradništva, v katerega sklop spada 
tudi pobreški kvinton, je njeno področje raziskovanja.

Z letošnjega pobreškega martinovanja, ko je prisegel novi kletar in 
prevzel ključ pobreške kleti. Foto: TM

V Pobrežju so se vinogradniki izkazali tudi s prinašanjem bele
ga in rdečega vina, blagoslov mošta pa je opravil pater Jože 
Petek. V kulturnem programu so nastopili še Ljudski godci 
KD Hajdoše, članice Društva žensk Pobrežje pa so ob tej pri
ložnosti pripravile čudovito razstavo zelišč.

TM

Martinovanje in decembrske aktivnosti v Šturmovcih
T etošnja letina grozdja je bila tako bogata, da smo se zelo 
_I_/veselili martinovanja, ki smo ga v okviru martinovanja v 
občini Videm organizirali prvo novembrsko soboto.

Martinovanja na Petrovi domačiji se je udeležilo veliko vašča
nov Šturmovcev in naših prijateljev iz širše občine. Takšne 
udeležbe smo se zelo razveselili, zato hvala, da ste nas obiskali. 
Hvala vsem, ki so pripravili pogostitev, in hvala Jožetu Topo
lovcu, da je naše druženje ponovno popestril s harmoniko.

NA SVETI VEČER POHOD K POLNOČKI
Tukaj se naše druženje v letu 2018 še ni končalo, saj se štur- 
movske gospodinje in pekovski navdušenci v teh že skoraj 
zimskih večerih družijo na Petrovi domačiji, kjer pečejo piško
te, ajdove pogače in druge dobrote. Drog pri Petrovi doma
čiji že krasi praznična razsvetljava v obliki jelenčka, zunaj pa 
bomo z lučkami okrasili tudi božično drevo. Na sveti večer 
načrtujemo tudi tradicionalni pohod k polnočki. Vabljeni, da 
se nam pridružite tudi v zimskih aktivnostih.

Letošnje martinovanje v Šturmovcih Besedilo in foto: Laura Rožman Krivec
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Ko stopil sem v naš farni dom

Stran 17

'Iy^'o človek pride ves utrujen domov in stopi čez doma- 
-LXxi prag, se počuti lepo, ker je doma. Se lepše se človek 
počuti, ko ve, da te je nekdo čakal.

Ko sem pred dnevi stopil čez prag domače cerkve, so me 
močne vonjave skoraj obrnile nazaj iz cerkve. Restavratorji so 
obnavljali oltarje. Najprej glavni oltar sv. Vida. Izposodili smo 
si veliko dvigalo, da se je dalo priti do vrha. Na vrhu je resta
vrator našel letnico izdelave oltarja 1917. Oltar je torej star 
več kot sto let, avtor je Ivan Sojč. Naredil je tudi desni stran
ski oltar — Marijin oltar, pod katerim so relikvije sv. Donata. 
Marijin oltar je bil narejen leta 1922. Kipar Sojč je zadnji kla
sični kipar, bil je zelo plodovit in ustvarjalen. Lepe umetnine 
je ustvaril tudi v Staršah, Cirkovcah, po Hrvaškem, v Maribo
ru.

ZAKAJ JE BIL POTREBEN RESTAVRATORKI 
POSEG

Predvsem zaradi zaščite lesa. Vsi kipi in oltar so zdaj zastru
pljeni. Nekaj posebno dragocenih kipov J. Strauba je bilo 
pred časom v plinski komori, kjer so bili uničeni »notranji 
sovražniki«. Poleg zastrupitve so estetsko obdelani in obno
vljeni tudi oltarji in kipi.

Najdragocenejši je baročni oltar sv. Roka, osrednji lik v oltar
ju. V cerkev naj bi ga prenesli iz kapele sv. Roka, ki je bila na 
mestu, kjer je zdaj dom p. Miha. Poleg sv. Roka sta upodo
bljena še sv. Anton Padovanski in sv. Frančišek Asiški, poleg 
njiju pa še sv. Urban, zavetnik vinogradnikov, in sv. Gregor. 
Na vrhu tega baročnega oltarja je kip Marije Kraljice miru, 
najstarejši kip v naši cerkvi, ima namreč vse poteze gotskega 
kipa.

Kar nekaj kipov naše »svetniške žlahte« je v Slovenj Gradcu, 
kamor jih je na varno spravil takratni župnik Soklič, ki je pri
bežal skupaj s primorskimi begunci med prvo svetovno voj
no, ko so izselili cele primorske vasi. Kako bi te kipe, ki so v 
zasebni galeriji, dobili nazaj, da bi se vrnili na svoj dom, za 
zdaj še ne vemo. Res clamat ad domino — stvar spada k lastniku, 
gospodarju.

Iz najbolj zapuščene in zanemarjene cerkve postaja »naša 
nevesta« vedno lepša. Ko bo prihodnje leto stopil v ospredje še 
naš sv. Donat, kar bo največja dodana vrednost naši cerkvi, bo 
to res naš pravi, lepi farni dom. Upam, da bodo naši verniki 
ponosni nanj in bodo z veseljem prihajali k sveti maši.

Leto, ki je za nami, je bilo leto mnogih sprememb. Preživeli 
smo trojne volitve: minoritske, ki so udarile v našo vidovsko 
skupnost. Hvala Bogu, da se zadeve urejajo. Na državni ravni 
se ni zgodilo nič novega, razen davkov, ki nas bodo udarili.

Notranjost Vidove cerkve po letošnji prenovi. Foto: TM

Na lokalni ravni pa je prišlo do sprememb. Upam, da bomo 
lahko tudi naprej živeli kot vzorna župnija in občina. Tega si 
verjetno vsi želimo. Za to se moramo truditi vsi, posebej tisti, 
ki so izvoljeni.

Naj bodo lepi božični prazniki. Delajmo, da bo v šentviški fari 
lepo. Bog vas živi.

P. Tarzicij Kolenko

Božična recesija

V Betlehemu je recesija prava,
Božji Sin v jaslicah na slami spava.

V revščino grozljivo Otrok kot božja luč zasveti, 
ko temno noč razsvetli in še danes sveti.

Če še bolj globoko bomo tonili na dno, 
le srčnost, dobrota, ljubezen nas rešila bo.

Naj božična Luč v vsako družino bolj zasveti, 
naj v novem letu naloge naše in upanje razsvetli.

P. Tarzicij Kolenko

Blagoslovljene božične praznike in lepo vidovsko novo leto vam 
želimo.

Patri iz Vidma
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Miklavž obiskal pridne 
otroke v Leskovcu

Selški veroučenci na 
adventnih delavnicah

Letos sta miklavževanje v cerkvi sv. Andraža že osmo leto 
organizirali Natalija Senekovič in Minka Feguš. Kar 100 otrok 
se je razveselilo lepih daril iz rok Miklavža, za kar se je treba 
še posebej zahvaliti Mateji Vidovič in vsem drugim svetnikom 
KS Leskovec za njihovo finančno pomoč. Posebna zahvala gre 
tudi trgovini Meso izdelki Žerak iz Podlehnika in Mercator
ju Ljubljana, Miranu Hribarju in vsem drugim, ki so bili pri
pravljeni pomagati za lep in nepozaben dogodek naših otrok. 
Hvala, drugo leto pa spet.

MF

V družbi sv. Miklavža

TJri sv. Družini na Selih so adventi čas tudi letos med dru- 
JL gim zaznamovale priprave v obliki adventnih delavnic za 
otroke. Dosedanja praksa se je namreč izkazala kot lep uvod 
v praznični čas, zato jo je veljalo nadaljevati. Izdelovali so 
adventne venčke in voščilnice, za konec pa krasili še slastne 
sladke božičke. Velika zahvala za vso pomoč in vodenje delav
nic velja nadvse ustvarjalni Mileni Sitar.

Prva delavnica je organizirana v soboto pred prvo adventno 
nedeljo. Vzdušje v veroučni učilnici je bilo tudi letos veselo, 
otroci pa domiselni in ustvarjalni pri izdelovanju adventnih 
venčkov. Od doma so prinesli veliko materiala, predvsem 
naravnega, tudi letos pa so bili venčki v znamenju vijoliča
ste barve. Venčke so nato odnesli v cerkev, kjer jih je na prvo 
adventno nedeljo blagoslovil p. Anton Borovnjak.
Druga sobotna delavnica je bila namenjena voščilnicam. 
Otroci so se preizkusili, kako spretni so s šivanko in iglo, in 
tako so nastale unikatne izvezene voščilnice. Zadnje srečanje 
je bilo namenjeno krašenju sladkih božičkov. Gospa Milena je 
poskrbela, da je vsak otrok dobil svoj »piškot«, nato pa so jih 
skupaj okrasili s sladkorno maso, kokosovo moko in rozinami. 
Praznične delavnice so tudi letos naletele na dober odziv, zato 
verjamemo, da bo p. Jože Petek tudi prihodnje leto poskrbel 
za prijetna adventna druženja otrok.

Besedilo in foto: PK

Srečanje cerkvenih 
pevcev v Leskovcu

Na godovni dan Cecilije, zavetnice cerkvenih pevcev, je p. Jože 
Petek v Leskovcu pripravil pogostitev za vse cerkvene pevce, 
ki s svojim petjem polepšajo nedeljska bogoslužja. Ob izbrani 
hrani in dobri kapljici so se pevci prijetno podružili in tako 
počastili svojo zavetnico.

Besedilo in foto: DC

Na prvi delavnici so otroci izdelovali adventne venčke.

m i
'J

■K/
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V Lancovi vasi na obisku sv. Miklavž

'a!

Utrinek z miklavževanja v Lancovi vasi

THolklorno društvo Lancova vas se je 
J/ tudi letos podpisalo pod organizaci
jo tradicionalnega dogodka, ki ga vsako 
leto najbolj težko pričakujejo najmlajši 
vaščani. V vaškem domu Lancova vas 
jih je v sredo, 5. decembra, obiskal prvi 
decembrski dobri mož - sv. Miklavž.

Dvorana je bila tudi letos dobro zasede
na, saj so na srečanje prišli številni otroci 
iz domače in sosednjih vasi. Najmlajši 
folklorniki FD Lancova vas so se pod 
mentorstvom Katje Brodnjak najprej 
predstavili z nekaterimi ljudskimi ple
si, nato pa so skupaj medse priklicali 
dobrega moža. Ta je na pot tudi letos 
vzel svoje spremstvo, angela in parklje. 
Najbolj pogumni so se mu pridružili in 
mu tudi kaj zapeli ali zmolili, spet dru
gi so iskali varno zavetje svojih staršev. 
Sledilo je obdarovanje otrok, skupno

srečanje pa so sklenili z obljubo, da se 
prihodnje leto spet snidejo na še enem 
miklavževem večeru. Čez leto pa bodo

otroci pridni, saj jih dobri mož budno 
»spremlja« v šoli in doma.

Besedilo in foto: PK

Miklavževanje v Vidmu in na Selih

~VTa predvečer sv. Nikolaja, 5. 
i. ^1 decembra, je bilo v župniji sv. 
Vida čutiti veliko pričakovanje. V Vid
mu in na selskem koncu je bil namreč 
na obisku sv. Miklavž s svojim sprem
stvom. Z veseljem so ga pričakovali na 
obeh koncih naše župnije, sv. Miklavž 
pa se je tudi letos izkazal kot dobri 
mož.

Miklavžev večer so v Vidmu tudi letos 
pripravili v občinski dvorani. Prostor je 
namreč dovolj velik, da je lahko sprejel 
številne otroke in njihove starše, ki so 
prišli na srečanje s sv. Miklavžem. Večer 
so na začetku obogatili Frančiškovi otro
ci, ki so pod vodstvom Jožeta Kozela s 
svojo ekipo doživeto odigrali poučno 
igrico z naslovom Miklavžev večer. Sle
dilo je obdarovanje otrok, nato pa je sv. 
Miklavž moral na pot, saj ga je na Selih 
že čakala nova skupina otrok. Frančiško
vi otroci so se z igrico predstavili še Sel
škemu občinstvu, nato pa je tudi tukaj

Snidenje s sv. Miklavžem na Selih

dobri mož odprl svojo vrečo z darili za letos brez dela, in želimo si, da bi tako
vse male obiskovalce. Dodajmo še, da je bilo tudi ob letu osorej.
bilo »črno Miklavževo spremstvo« tudi Besedilo in foto: PK
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LITERARNI KOTIČEK

»Moje delo je knjiga ljubezni«
100. obletnica smrti Ivana Cankarja (1876-1918)

Tztekajoče se leto smo na slovenskih tleh poklonili Ivanu 
XCankarju —11. decembra smo namreč obhajali 100. oble
tnico njegove smrti. Vse leto so po Sloveniji in zamejstvu 
potekali najrazličnejši dogodki, obletnico so zaznamovale 
številne razstave, prireditve, proslave, okrogle mize idr., vse v 
spomin na izjemnega mojstra slovenske besede.

Ivan Cankar se je rodil 10. maja 1876 v borni koči na vrhniš
kem klancu v številni družini. Revščina ga je zaznamovala za 
vse življenje. Vendar se je zgodilo nekaj velikega: »/.../fant s 
klanca je šel študirat. To se pravi, na posušenem drevesu je pogna
la mladika. /.../ Prišlo je upanje na klanec.« (Na klancu, 1902) 
Vse Cankarjevo življenje je bilo povezano s knjigami. Najprej 
jih je bral, kmalu pa je tudi sam poprijel za pero. Z njim je 
slovensko pripovedništvo doseglo najvišjo umetniško vre
dnost, prav jako ima zasluge, da se je na slovenskih tleh dra
matika razmahnila v vsem svojem pomenu.
Tako se po njem upravičeno imenuje največji hram kulture in 
umetnosti na Slovenskem, njegovo ime nosijo številne ulice in 
ceste, po njem so poimenovane šole v Sloveniji.
Njegova literarna zapuščina je izjemno obsežna pa tudi razno
vrstna. Izdajal je pesmi, novele, drame, bil je mojster črtice, 
pisal je eseje, povesti, kritične spise in članke s politično vse
bino. V svojih delih se je loteval številnih tem, »vodnica na 
poti do ljubezni in do idealov, domovine in Boga pa mu je 
bila podoba matere«. Mlajši bralci ga poznajo predvsem po 
črticah Pehar suhih hrušk in Skodelica kave. Bil je nenehen

Letošnje leto je bilo posvečeno Ivanu Cankarju.

iskalec resnice, pravice, višjih vrednot, predvsem pa velik in 
čuteč domoljub.
Kaj lahko Cankar ponudi modernemu bralcu? »Neskončno 
mnogo stila. Cankar je znal izredno dobro pisati, Slovenci pa 
danes izredno slabo govorimo. Kaj šele pišemo! Drži, slovenščina 
je težka. Zato jo je treba trenirati. Cankarjeve knjige so za to kot 
nalašč.« (Marcel Stefančič jr.)
Naj živi Cankar, naj živijo njegova brezčasna dela, naj živijo 
bralci njegovih del!

Besedilo in foto: Petra Krajnc

Šurcarji so radi v veseli družbi
"VTaše geslo je Šurcarji vedno z vami. Veseli smo, da se 
JL ljudje z nami poveselijo, nas povabijo medse. Ponosni 
smo, da lahko ohranjamo izročilo naših prednikov in tudi 
drugim predstavimo našo občino.

Veliko o nas in našem delu povedo fotografije. Zadnja odmev
na dogodka za nas pa sta bili martinovanji v Belavšku in 
Leskovcu. Ob koncu leta se vsem zahvaljujemo za sodelovanje 
in pomoč z željo, da bi naše sodelovanje z vsemi občani bilo 
še naprej prijetno ter bi obrodilo še veliko lepih in prijetnih 
trenutkov druženja.

Obilo veselja ob praznikih, korak v novo leto pa naj prinese bla
ginjo, spoštovanje in veselje. Srečno v letu 2019!

Društvo Sure Z nastopa na letošnjem martinovanju

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - DECEMBER 2018



_______________________________________________________________ Stran 21 ____

V turističnem društvu so uspešni
f ■ turistično društvo Klopotec Leskovec v Halozah s pono- 

JL som končuje leto 2018. Ne delamo inventure, ampak 
lahko s ponosom rečemo, da smo veliko naredili.

Leto se je za naše društvo začelo v pustnem času, nadaljevalo 
z razstavo velikonočnih pisanic, ob prazniku dela so pri naših 
društvenih prostorih posadili vinsko trto, sledil je tradicional
ni prvomajski pohod, bili smo nas dogodku Pohorski pisker,

na Dobrotah slovenskih kmetij, na srečanju z društvi, na 
kmečkem prazniku in zaključili na veselem martinovanju. Se 
bi lahko dodali kak dogodek.
Praznični čas naj vam prinese veliko miru v srce in družinske 
harmonije. Veselo praznovanje novega leta vam želimo.

TD Klopotec Leskovec v Halozah

Turistično društvo je uspešno izpeljalo tradicionalno leskovško martinovanje. Foto: arhiv društva

Veseli Jožeki ob koncu leta
f ■ {udi v letu 2018 smo se Veseli Jože- 
JL ki udeležili mnogih dogodkov, in 

to kljub mnogim obveznostim naših 
članov.

Začeli smo z glasbeno-humanitarno 
prireditvijo Veselo na jožefovo in pre
dajo donacije, nastopili smo na Vidovi 
nedelji, na zlati maši p. Tarzicija Kolen
ka, družili smo se v martinovem tednu, 
tudi z zeliščarji in mnogimi veselimi lju
dmi daleč naokrog. Zvoki naših harmo
nik so polepšali marsikateri dogodek in 
veseli smo, da so o nas mediji veliko in 
dobro poročali. Zagnali smo že dvanajsti 
projekt Veselo na jožefovo 2019, ki bo 
16. marca ob 17. uri v restavraciji Pan 
Kidričevo. Lepo vabljeni, da se nam pri
družite.
Spoštovani člani mnogih društev v naši 
občini Videm, Veseli Jožeki vas prosimo, 
da poskušate svoje dejavnosti prilagodi
ti temu datumu, saj boste s tem marsi-

Veseli Jožeki na letošnji Vidovi nedelji. Foto: TM

komu omogočili obisk naše prireditve. zaposlenim boljše plače, vsi pa smo zelo 
Zahvala vsem sponzorjem donatorjem, ponosni na našo članico Nino, saj se je 
nastopajočim, obiskovalcem priredi- odločila za študij glasbe. Veliko uspeha! 
tve, ki podpirate humanitarnost. Želim Lepe praznike in srečno 2019 vam želimo
si, da bi nam v skupini služilo zdravje, vaši Veseli Jožeki.
učencem in študentom obilo uspehov, Jožef Hrga
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Veselo v novo šolsko leto
Kot že nekaj zadnjih let ob začetku novega šolskega leta 
predstavimo nekatere novosti na OŠ Videm. Na šoli so v 
septembru in oktobru uspešno že izpeljali nekatere aktiv
nosti. Za kratek intervju smo prosili mag. Roberta Murka, 
ki je najprej predstavil spremembe v šolski zakonodaji.

Robert Murko: »S 1. 9. 2018 je stopila v veljavo nova kolek
tivna pogodba, ki prinaša kar nekaj sprememb predvsem 
na področju delovnega časa učiteljev. Tako je po novem 
delovnik razdeljen v tri stebre, tako kot je zahtevalo račun
sko sodišče od MIZŠ. V našem kolektivu smo se dobro pri
pravili na spremembe. Predvsem pa je bilo pomembno, 
da so zaposleni spremembe sprejeli z razumevanjem in so 
pri tem tudi konstruktivno sodelovali, zato smo to izpelja
li brez večjih težav in uskladili z novo kolektivno pogodbo 
tudi vso dodatno birokracijo.«

V skladu s predpisi ministrstva mora biti izvedena tudi 
organizacija dela. Kako je organizirano delo v novem šol
skem letu?
Robert Murko: »V novem šolskem letu imamo 27 oddel
kov na treh lokacijah. Na matični šoli ostaja 18 oddelkov, 
torej vsak razred po dva oddelka. Na podružnici Leskovec 
je letos šest oddelkov, na podružnici Sela pa štirje. Na OŠ 
Videm je 326 učencev, na podružnici Sela n in podružnici 
Leskovec 67 učencev. Na podružnici Sela je pouk v kombi
naciji samo v 1. in 2. razredu, kjer je skupaj 10 učencev. Na 
podružnici Leskovec je pouk v kombiniranih oddelkih v 4. 
in 5., 6. in 7. ter 8. in 9. razredu. Pri izvedbi pouka v kom
biniranih oddelkih se zahvaljujemo občini Videm za razu
mevanje in pripravljenost pomagati učencem, saj so nam z 
zagotavljanjem dodatnih sredstev omogočili izvajanje veči
ne ur pouka samostojno.«

Kako je organizirano delo v vrtcu, ki dela v okviru zavo
da OŠ Videm? Čeprav je bilo nekaj negodovanja staršev v 
Leskovcu v zvezi z oblikovanjem oddelkov, vam je uspelo 
organizirati delo tako, da so tudi tam zadovoljni starši. 
Robert Murko: »V šolskem letu 2018/2019 deluje v vrtcu 
deset oddelkov na štirih lokacijah. V vrtcu pri OŠ Videm je 
šest homogenih oddelkov, v vrtcu pri podružnični OŠ Les
kovec sta dva kombinirana oddelka in v vrtcu pri podruž
nični OŠ Sela dva heterogena oddelka. Oddelki so zasedeni 
po normativih in standardih, vanje je vključenih 169 otrok. 
Vsi otroci so vključeni v dnevni program vzgoje, ki traja 6-9 
ur dnevno in zajema vzgojo, varstvo in prehrano s tremi 
obroki. Vzgojno delo v vrtcu izvajamo po programu kuriku- 
luma za vrtce, hkrati pa upoštevamo neposredno odzivanje 
otrok kot aktivnih udeležencev procesa, ki z raziskovanjem, 
preizkušanjem in možnostjo izbire dejavnosti pridobiva
jo nova znanja in spretnosti. Da bi bilo vrtčevsko okolje

Mag. Robert Murko, ravnatelj OŠ Videm

za otroke in starše še prijetnejše, ga bogatimo z dodatni
mi dejavnostmi, kot so: zobozdravstvena vzgoja in občas
ni obiski zobne asistentke, lutkovne in dramske predstave 
strokovnih delavk, jesenski piknik z ustvarjalnimi delav
nicami, novoletna praznovanja, športne aktivnosti v telo
vadnici, pravljične urice, otroški pevski zbor, projekti Mali 
sonček, Cici vesela šola, Bralni palček idr. V okviru nadstan
dardnega programa, ki ga plačajo starši, v letošnjem šol
skem letu ponujamo otrokom športne urice, začetne urice 
angleščine, plesne urice in pohodništvo. Otroci zadnje leto 
pred vstopom v šolo imajo možnost obiskovanja plavalne
ga tečaja v Termah Ptuj.«

Glede na podatke o številu otrok je kazalo, da bodo kombi
nirani oddelki, celo oddelek iz treh razredov. A kot ste nave
dli, je kombiniranih oddelkov celo manj kot lani. Kako vam 
je to uspelo ?
Robert Murko: »Veseli smo, da nam je MIZŠ prisluhnilo in 
so nam v skladu s 30. členom pravilnika odobrili samostoj
ne oddelke oz. znižan normativ tako za podružnico Sela (4. 
in 5. razred) ter Leskovec (1., 2. in 3. razred). Do sprememb 
prihaja skozi vse šolsko leto, tako se je tudi v času počit
nic spreminjalo število vpisanih učencev. Pri tem smo bili 
previdni predvsem na podružnici Leskovec, saj smo se žele
li izogniti trojni kombinaciji 7., 8. in 9. razreda, ki se nam 
je obetala. Ko so bili izpolnjeni vsi pogoji za oddajo vloge 
na pristojno ministrstvo, smo to tudi storili in bili pri tem 
uspešni. Trudimo se, da na zadeve gledamo celostno in da 
delamo v dobro vseh učencev.«

Občina kot ustanoviteljica šole je dolžna zagotoviti tudi 
varne prevoze v šolo in nazaj. A letos so s prevozi nastopi
le težave, ki jih je bilo treba nemudoma reševati, kar vam 
je vzelo veliko časa v prvih dneh, ko je še obilica drugih 
organizacijskih zadev. Kako ste rešili ta problem?
Robert Murko: »Z novim šolskim letom je sprememba tudi
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pri šolskih prevozih. Občina Videm je izvedla javni razpis za 
izvajalca šolskih prevozov. Tako je z novim šolskim letom 
nov prevoznik Tajhman tours. V prvem tednu smo še imeli 
kar nekaj težav pri šolskih prevozih, tako z lokacijami posta
jališč kot uskladitvijo prihodov in odhodov. Z veliko mero 
razumevanja staršev in učencev nam je v tem času uspelo 
dogovoriti se ter uskladiti ure in relacije prevozov, tako da 
zagotavljamo nemotene prihode in odhode učencev v šolo 
in iz nje. Iskrena hvala staršem za razumevanje in pripravl
jenost na konstruktivni dialog.«

Tudi za varnost otrok je treba poskrbeti zlasti še v prvih 
dneh pouka, ko so otroci še počitniško razigrani. Pri tem 
vam pomagajo upokojenci in policisti.
Robert Murko: »Kot je pri nas že ustaljena praksa ob začet
ku šolskega leta, smo tudi letos v sodelovanju s SPV k sode
lovanju povabili člane društva upokojencev in PP Podleh
nik, da smo skupaj poskrbeli za varnost na šolskih poteh. 
Zahvaljujem se članom društva upokojencev, da so pri
pravljeni priskočiti na pomoč in najmlajšim udeležencem 
omogočijo dodatno varnost v prometu ob začetku šolskega 
leta. Hvala tudi PP Podlehnik in vodji PO Stanku Vinku za

dobro sodelovanje. Skupaj smo varno pospremili učence v 
novo šolsko leto. Ponosni smo tudi na opazko članov dru
štva upokojencev, ki so na zaključnem druženju povedali, 
da so učenci zraven varnosti v prometu izkazali tudi lepo 
vedenje, saj so lepo pozdravljali in se znali tudi zahvaliti za 
pomoč.«

Nekaj je tudi novosti v zvezi z varstvom osebnih podatkov. 
Čeprav se meni in verjetno tudi vam zdijo nesmiselni, jih 
pač morate upoštevati.
Robert Murko: »Z majem 2018 je začela veljati evropska 
uredba o varovanju osebnih podatkov, ki prinaša kar nekaj 
birokratskih ovir v naše delo. Zato smo pred začetkom 
novega šolskega leta pripravili nove pravilnike na tem pod
ročju tako za vrtec kot za šolo. Zaposleni in starši so dobili 
v podpis mnoga soglasja za obdelavo osebnih podatkov, s 
katerimi se srečujemo pri našem delu. Upamo, da dodat
na birokracija ne bo imela negativnih vplivov na naše delo. 
Menim, da so določena soglasja, ki so po novem predpi
sana, nepotrebna in predstavljajo grožnjo ali vsaj oviro pri 
našem delu.«

ŠM

v

Sprejem prvošolcev v Šolsko skupnost
V prvem tednu v oktobru je potekal 
Teden otroka. Organiziranih je bilo 
veliko dejavnosti. Ena od teh dejav
nosti je bil sprejem prvega razreda 
v Šolsko skupnost, kar se je zgodilo v 
četrtek, 4. 10. 2018. Osmi in deveti 
razred so s svojimi varovanci oziroma 
prvošolci pripravili dve manjši točki;

eno plesno, v kateri so plesali račke, 
in eno s petjem, v kateri so peli him
no Lili in Bine. Po petju so sledila vpra
šanja, s katerimi so pri učencih preve
rili, ali že znajo dovolj, da si zaslužijo 
mesto v Šolski skupnosti. Izkazali so se 
odlično. Sledila je zaobljuba, s katero 
so se učenci prvega razreda zaoblju

bili, da bodo vestno opravljali svoje 
dolžnosti in se držali šolskih pravil. 
Na koncu so zaplesali še račke in se 
poslovili od občinstva. Odšli so v jedil
nico, kjer so se z osmo- in devetošol- 
ci posladkali in proslavili pomemben 
dogodek.

Anja Kozel, 9. e

Prvi šolski dan v šolskem letu 2018/2019
Spoštovanje

Pomen teh dveh besed smo prikazali v kulturnem progra
mu prvega šolskega dne v šolskem letu 2018/2019. Sloves
nost smo začeli s šolsko himno, ki jo je zapela Monika Mil
kovič. Prireditev je popestril Domen Meško z igranjem na 
harmoniko.
Nato sta Anja Kozel in Karin Pernek nagovorili vse prisot
ne in učencem zaželeli prijeten začetek šolskega leta, ki 
naj bo uspešno, z veliko želje po znanju, da bi razvili čim 
več ljubezni do učenja in do dela, da bi bilo tudi zabavno, 
navdihujoče, polno pomoči, smeha, plesa, glasbe, športa 
in prijetnih trenutkov tudi znotraj naše šole. Spodbujali pa 
bomo raziskovanje in radovednost. Zelo pomembno je, da

odgovornost

kot skupina delujemo enotno, se imamo radi, da se spoštu
jemo, da imamo lep odnos do sošolcev, da spoštujemo vse 
učence in zaposlene na šoli, da spoštujemo tudi našo stav
bo idr.
Poslanstvo šole pa je učenje oziroma izobraževanje, ki je 
prepleteno z vzgojo oziroma vzgajanjem in s primerno 
kakovostno medsebojno komunikacijo. Nato sta prvošolčke 
in vse druge učence seznanili, da ima naša šola svoj sistem 
dela in svoje vrednote in da jih je treba spoštovati. Za vse 
veljajo enaka pravila. Vsi pa delamo napake, čemur se ne 
da izogniti, vendar mora vsak učenec vedeti, da je odgovo
ren za svoje napake in za svoja dejanja.

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - DECEMBER 2018



Vsak otrok oziroma učenec prinese od 
doma v šolo drugačne vzorce obna
šanja in vrednote. Učenci imajo ob 
vstopu v šolo že prirojene, naučene, 
posnemane ali izoblikovane vrednote 
obnašanja in ravnanja, ki so lahko v 
skladu ali pa tudi ne s Pravili šolskega 
reda v Osnovni šoli Videm in s Pravili 
obnašanja in ravnanja Osnovne šole

Videm - Podružnice Leskovec.
Ana in Špela Franc sta v igri prikazali 
spoštovanje dogovora med starši in 
njimi - otroki - pri spanju in zajtrku.
V zadnjem delu prireditve je poštar 
Domen Meško prinesel darilo s Pravili 
obnašanja in ravnanja, ki sojih učen
ci predstavili in obljubili, da jih bodo 
upoštevali. Sledila sta nagovor vodje

Podružnice Leskovec Marije Srdinšek 
in sprejem prvošolčkov v 1. e razred. 
Kulturno prireditev smo pripravili 
našteti učenci, profesor Davorin Hor
vat, hišnik Janko Merc in moja malen
kost. Učenci, hvala za sodelovanje. 
Vsem učencem in zaposlenim želim 
uspešno šolsko leto.

Aninia Kodrič

Dan slovenske hrane
Mmm, kako okusen dan je za nami. 
Jutro smo začeli s tradicionalnim slo
venskim zajtrkom - kruhom z maslom 
in medom, mlekom in jabolkom. Tudi 
peli smo, in to Slakovega Čebelar
ja. Nadaljevali smo v dveh skupinah 
izmenično z ogledom Oljarne Svenšek 
in pokušino njihovih proizvodov ter 
rekreativnim odmorom. Nato smo pri

sluhnili predavanju o zdravem načinu 
življenja. Sledila je značilna slovenska 
malica - ajdovi žganci in mleko. Po 
malici smo ponovno v dveh skupinah 
na delavnici pripravljali poljubčke in 
kuhali bučno juho, ki smo jo ob koncu 
tudi z užitkom pojedli. Poljubčke smo 
pustili sušiti, nato se bomo z njimi 
posladkali po malici. Vmes smo iz sla

nega testa izdelali najrazličnejše jedil
ne in okrasne bučke. Ko smo nazadnje 
strnili vtise, so bile učencem najbolj 
všeč igre med rekreativnim odmorom 
in ogled oljarne. Dan je bil prav zares 
zanimiv in pester.

Petra Hadler

Tradicionalni slovenski zajtrk
Tretji petek v novembru je dan slovenske hrane, ki ga na 
šolah široma po Sloveniji obeležimo s sedaj že tradicional
nim slovenskim zajtrkom. Otroci v šoli si lahko za zajtrk 
postrežejo z domačim kruhom, maslom, mlekom, medom 
in jabolkom. Tako naj bi zdravo začenjali dan že naši pred
niki. Tradicijo, ki je del naše kulture, želimo privzgojiti tudi 
novim rodovom. Še bolj kot to si želimo, da bi zajtrk postal 
del vsakdana in nekaj samoumevnega za vse učence. Bist
re misli lahko slonijo le na energiji, ki je sveža in zadostuje 
energetskim potrebam mladega telesa.
Tako smo 16. novembra 2018 na šoli izpeljali naravoslovni 
dan z naslovom Dan slovenske hrane, ki ga je letos pove
zovala tema Manj zavržene hrane. Izpeljali smo veliko 
delavnic na temo zdrave slovenske hrane, v goste pa smo 
povabili tudi številne zunanje predstavnike. Družbo so nam 
delali učenci iz srednje Biotehniške šole Ptuj z mentorico 
Natašo Kuhar, Izobraževalni center Piramida s predavatel
jico dr. Tino Perko, diplomirani zdravstvenik Uroš Želez
nik iz ZD Ptuj in pridelovalec jabolk iz Kočic Ivan Ber. Našo 
kuharsko radovednost so potešile babice iz Društva kmetic 
občine Videm in aktiva žena Dolena. Razveseljevali so nas 
s peko palačink, izdelovanjem namazov, pokušino jabolk, 
gradili smo mozaik znanja o zdravi prehrani. Ogledali smo 
si tudi razstavo zelišč, ki sojo pripravile prostovoljke iz Dru
štva žensk Pobrežje. Vsem se iskreno zahvaljujemo, da smo 
lahko bili del čudovitega dne.

Dan smo zaključili s petjem Slakovega Čebelarja in z mis
limi o tem, koliko hrane zavržemo in kako pomembno je, 
da razmišljamo o hrani, ki je ne porabimo. Veliko ljudi na 
svetu je brez hrane, brez upanja, mi pa jemljemo hrano 
kot samoumevno, dosegljivo na vsakem koraku in se zan
jo pozabimo zahvaljevati. Kadar zavržemo hrano, zavržemo 
življenje. Učenci in učitelji se bomo tej temi posvečali tudi v 
letu, ki prihaja, saj menimo, da so spremembe mogoče le, 
če začne vsak pri sebi, z majhnimi, a premišljenimi koraki.

Tamara Vamberger
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Deluj eko - ohrani čebelo in smreko
Z učenci 3. e razreda smo sodelovali na nagradnem nate
čaju Deluj eko - ohrani čebelo in smreko, ki sta ga razpisala 
Medex in Hofer.

Namen natečaja je bilo ekološko ozaveščanje - skrb za 
naravo prek okraševanja vnaprej izdelane smreke iz lepen
ke. Izhodišče okraševanja je bila zgodba Sivka in Ferdo 
praznujeta svetovni dan čebel.
Naša eko smreka se je po izboru interne komisije uvrstila 
med tri najlepše okrašene smreke in bo v decembru krasila 
upravno stavbo Medexa v Ljubljani. Za nagrado bomo pre
jeli medeni paket in izlet Čebelji dan z obiskom upravnih 
stavb obeh podjetij Medexa in Hoferja ter ogledom Hofer- 
jevega raziskovalnega čebelnjaka v Ljubljani. Več o nateča
ju, okrašenih smrekah in nagrajencih si lahko ogledate na 
spletni strani https://www.eko-smreka.si.
Vsem učencem 3. e (mednim lizikam) čestitam in jim želim 
še naprej veliko ustvarjalnosti.

Marjana Notersberg

Planinski tabor in planinska šola na Boču
Lepo petkovo jutro je z veliko dobre volje pri vseh udele
žencih napovedovalo prijeten dogodek v okviru planinske
ga krožka OŠ Videm s podružnicama. Odpravili smo se na 
dvodnevni planinski tabor s planinsko šolo. Tudi letos smo 
skupaj s PD Naveza izbrali do sedaj že tradicionalno lokaci
jo Planinski dom na Boču.
Prvi dan je bil obarvan s številnimi krajšimi predavanji o 
zgodovini planinstva, vrednotah planincev, gorskem okolju, 
planinski opremi, vozlih, prehrani in družabnosti v gorah, 
prvi pomoči in pripravah na pohode.
Po nastanitvi v sobah smo vmes imeli malico iz nahrbtni
ka, rekreativne odmore, kosilo, sadno malico in večerjo. Po 
večerji smo se odpravili na zmeraj težko pričakovan nočni 
pohod z lučkami. Tudi tokrat je bilo izjemno zanimivo in 
obarvano z veliko otroške domišljije. Sledila je večerna pri
prava na spanje in ob 22. uri smo ugasnili luči. Zaspali smo 
sicer le malce kasneje, saj smo bili precej utrujeni. 
Naslednji dan nam je ponovno postregel s čudovitim 
jutrom, ki se je nadaljevalo v zanimivo dopoldne. Po obil
nem zajtrku smo se zbrali v predavalnici in si pripravili 
opremo za vzpon ob jeklenicah. Odeti v samovarovalne 
komplete in s čeladami na glavi smo se pri domu najprej na 
vrvni ograji naučili, kako to poteka. Nato smo se z nahrbtni
ki na rami povzpeli na vrh Boča, kjer smo na poti tudi prak
tično preizkusili pripenjanje z vponkami na jeklenice. Prav 
vsi smo dosegli cilj, eni z malo manj, drugi z malo več tru
da. Najpogumnejši smo se povzpeli tudi na vrh razglednega 
stolpa, od koder je bil čudovit razgled v bližnjo okolico, dru
go so nam zakrivali ostanki megle.

Po vrnitvi v dom smo imeli do kosila prosto za najrazlič
nejše igre z žogo ali družabne igre. Najbolj zavzeti so lahko 
vadili tudi vozle in ponavljali za pisni preizkus znanja. Hitro 
po kosilu nas je namreč čakala dokaj težka naloga - pisan
je preizkusa znanja za pridobitev diplome o opravljeni pla
ninski šoli. Ker so bili učenci odlični poslušalci in udeleženci 
teoretičnega ter praktičnega usposabljanja, jim je to vsem 
zelo dobro uspelo. Najuspešnejši med njimi je dobil tudi 
knjižno nagrado. Sledila je samo še podelitev diplom in 
pospravljanje prtljage za pot proti domu.
Čeprav smo bili precej utrujeni, smo pozno popoldne 
domov prispeli polni čudovitih vtisov in prijetnih doživetij. 
Olga in Petra, mentorici
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Male sive celice
Ekipa Malih sivih celic v sestavi Lucije Vajda, Leona Klinca 
in Žana Godca seje uvrstila na snemanje oddaje Male sive 
celice v studiu RTV Ljubljani, 13. novembra 2018. Na tek
movanju je prepričljivo, z rezultatom 71 proti 41, premaga
la ekipo iz OŠ Kamnik. Tekmovalci so se pridno pripravljali 
pri različnih predmetih in v telovadnici vadili igro možgan
ski labirint.
Na tekmovanju so nas spodbujali navijači, ki so nas na poti 
v Ljubljano bodrili s petjem, nazaj pa smo peli od sreče, saj 
je bil rezultat tekmovanja res dober. Bili smo prva ekipa 
v novi seriji tekmovanj, ki je dosegla in presegla magično 
mejo 70 točk. Ta rezultat nas obvezuje, da se bomo dobro 
pripravili tudi na snemanje naslednje oddaje, ki bo predvi
doma konec januarja ali v začetku februarja.
Že dejstvo, da smo se med približno 500 ekipami uvrstili 
med 36 najboljših, je pohvale vredno, na dejstvo, da smo 
se uvrstili še v nadaljnje tekmovanje, pa smo res ponosni.

Videmska ekipa v oddaji Male sive celice

Ker pa ni vse odvisno le od znanja, potrebujemo še sre
čo. Zato vas vabimo, da držite pesti za naše tekmovalce v 
nadaljevanju tekmovanja.

Ksenija Samojlenko,
mentorica Malih sivih celic

Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo
V četrtek, 15. novembra, smo v sodelovanju z Občino 
Videm in družbo Radio-Tednik Ptuj v športni dvorani šole 
Videm, ki je bila nabito polna, izpeljali že 5. prireditev Otro-

Na prireditvi Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo 
Foto: arhiv OŠ

ci pojejo slovenske pesmi in se veselijo. Na odru se je zvrs
tilo 18 nastopajočih iz vseh treh šol zavoda OŠ Videm: Ane- 
ja Vidovič, Evelin Kolednik, Vid Krajnc, Nika Petek, Vanes- 
sa Črnko, Evelina Šimenko, Nina Bračič, Nika Bračič, Pia 
Krajnc, Tija Živko Kmetec, Emanuel Feguš, Gabriel Feguš, 
Sara Kraljevič, Žiga Kokol, Janja Milošič, Kornelija Jelen, 
Dijana Gojkovič in Nik Krajnc.
Zablesteli ste na odru in ponosni smo na vas! Vi ste junaki, 
ki ste nam pokazali, da se talent lahko razvija, če imaš željo, 
če imaš ob sebi ljudi, ki te podpirajo in usmerjajo - in ne 
nazadnje, če si upaš.
Da se talent resnično lahko razvije, če imaš željo in če 
vztrajaš, sta pravi dokaz letošnja zmagovalca. To sta brat in 
sestra Nik Krajnc in Pia Krajnc, ki bosta našo šolo in sebe 
zastopala na polfinalu predvidoma v maju. Prireditev so 
s točko začeli otroci vrtca OŠ Videm. Dragi pevci, hvala za 
čudovit večer!

Dejan Štuhec

Don't worry - be happy
Ne skrbi, bodi srečen! V duhu te misli je v torek, 27. 
novembra 2018, na matični šoli Videm ter na podružnicah 
Leskovec in Sela potekal naravoslovni dan na temo Meto
de raziskovanja v tujem jeziku - angleščini. Poudarek je bil 
na metodah funkcionalne rabe tujega jezika. To se sliši zelo

učeno, a bilo je prav zabavno.
Z znanjem angleščine lahko potujemo po vsem svetu ter 
spoznavamo tuje dežele in njihovo kulturo. Na ta dan so 
vsi učenci od 1. do 9. razreda razvijali razumevanje in spo
razumevanje v angleškem jeziku skozi raznolike praktične
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medgeneracijsko učenje in vključili gibanje kot zdrav način 
življenja. Vse delavnice so potekale tako, da so vključevale 
veliko mero ustvarjalnosti. Nekateri učenci 9. razredov so 
bili asistenti učiteljev in tako prenašali svoje znanje angleš
čine na mlajše generacije.
Na koncu so se vsi razredi predstavili. Učenci so predstavi
li pravila na letalu, zapeli pesmi, odigrali dialoge na carini, 
predstavili znamenitosti Londona, odigrali zabavne pogo
vore na recepciji hotela in v restavraciji ter načrtovali svo
je potovanje v London. V delavnicah so si izdelali kovček, 
kraljevske krone, potni list, spominke, ogromen avtobus, 
zabavne recepte, napisali razglednice iz različnih krajev in 
še veliko več. Vse to jim je uspelo v angleškem jeziku I

Stanka Veršič, 
učiteljica angleščine

Pokljuka in ogled biatlona
Učenci 6.-9. razreda OŠ Videm s podružnico Leskovec smo 
se v četrtek odpravili proti Pokljuki. Zavarovalnica Triglav 
nam je v sklopu akcije Otroci Triglava na Pokljuki omogo
čila ogled svetovnega pokala v biatlonu. Najprej smo vide
li zaključni del tekmovanja biatloncev in podelitev medalj 
najboljšim, kasneje pa še tekmovanje biatlonk. Med obe
ma tekmovanjema sta nas v prireditvenem šotoru pozdra
vili slovenska ženska in moška biatlonska reprezentanca.
Čas sta nam krajšala tudi Challe Salle in Nipke.
Vreme je bilo lepo, biatlon pa zanimiv. Preživeli smo zani
miv dan in veseli smo, da smo imeli možnost obiskati tek
movanje na svetovni ravni.

Pija, Tjaša, 8. b
Na ogledu tekem svetovnega pokala v biatlonu na Pokljuki 
Foto: arhiv OŠ

dejavnosti. Raziskovali so različna področja kulture angleš
ko govorečih držav, razvijali toleranco do drugih kultur,

Športniki na šoli Videm ne počivamo
V novembru in decembru potekajo medobčinska tekmo
vanja za starejše dečke in deklice. Z učenci naše šole smo 
se udeležili tekem v odbojki in nogometu.
Deklice so tekmovale v odbojki. Pokazale so borbeno igro 
in si nabrale veliko potrebnih izkušenj za naslednja tekmo
vanja. Vodila jih je učiteljica Polona Fajt.
Dečki so tekmovali v odbojki in dvoranskem nogometu.
V odbojki smo v veliki želji in borbenosti morali priznati 
premoč drugih šol v naši skupini. V nogometu je bila dru
ga zgodba. Izmed sedemnajstih šol ptujskega območja so 
fantje naše šole osvojili tretje mesto in se uvrstili na pod
ročno tekmovanje. Barve naše šole so zastopali: Uroš Kru- 
šič, Timi Sitar, Teo Kokol, Nejc Furek, Anej Dukarič, Žiga 
Kokol, Demian Rossi in Vid Simonič.
Čestitke fantom in dekletom. OŠ Videm Ekipa osnovne šole Videm v nogometu
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PGD Sela v mesecu požarne varnosti
"X /oktobru, ki je posvečen mesecu požarne varnosti, so 
V naloge in dejavnosti izvedli tudi v Prostovoljnem gasil

skem društvu Sela. Letošnja tematika je bila namenjena šte
vilki za klic 112. Selški gasilci so v sklopu te teme organizira
li predavanje za občane, že po tradiciji pa so izvedli društve
no vajo in vajo evakuacije na OŠ Sela.

Predavanje ob mesecu požarne varnosti so izvedli 24. oktobra 
v kulturni dvorani na Selih. Spregovorili so o enotni številki 
112 za klic v sili. Marsikdo jo namreč pozna, vsi pa ne vedo, 
kako in kdaj jo pravilno uporabiti. Hkrati so na predavanju 
predstavili nevarnosti v primeru požara v kuhinji in prikazali, 
kako pravilno pogasiti goreče olje. Takšno znanje je namreč 
vedno dobrodošlo in ga je treba obnavljati.
Osrednjo društveno vajo so letos organizirali 21. oktobra, v 
njej pa prikazali intervencijo na hribovitem delu njihovega 
požarnega rajona. Gasilci so prikazali reševanje osebe, ujete 
pod traktorjem, gašenje elektromotorja in oskrbo ponesrečen
ca, ki je doživel udar električnega toka.
V tem mesecu so obiskali tudi OS Sela z enoto vrtca. Najprej 
so učencem predstavili, kaj pomeni številka 112, in prikaza
li njeno praktično rabo. Sledila je evakuacijska vaja, skupno 
druženje z gasilci pa so na šoli končali z ogledom gasilske teh
nike in opreme.

ZAHVALA IN DOBRE ŽELJE OB KONCU 
LETA
Ob izteku leta se člani in članice PGD Sela zahvaljujejo za 
dobro sodelovanje in vso pomoč, ki so je deležni pri opravljanju 
njihovega humanega poslanstva. Občankam in občanom občine 
Videm želijo vesele božično-novoletne praznike, novo leto pa naj 
bo radodarno z zdravjem in varnimi potmi. Naj bo srečno 2019!

PK

Učencem OŠ Sela so letos na kratkem predavanju spregovorili o 
klicu na številko 112. Foto: arhiv PGD Sela

Zahvala PGD Tržeč ob koncu leta
TXrostovoljno gasilsko društvo Tržeč se občanom občine 
-L Videm iskreno zahvaljuje za vso finančno, materialno, 
moralno ali kakršno koli drugo pomoč v letu 2018. Posebej 
se zahvaljujemo vsem gospodinjstvom na našem operativ
nem območju (Tržeč, Jurovci, Lancova vas, Majski Vrh, h. št. 
1-7), ki smo jih obiskali v decembru, jim izročili naš dru
štveni koledar za leto 2019 in prejeli finančne donacije.

V letu 2019 bo naša glavna usmeritev v izvedbo vseh admi
nistrativnih del za izvedbo javnega naročila za dobavo pre
potrebnega novega gasilskega vozila s cisterno GVC-24/50 
z opremo. Vse bo odvisno od sprejetja proračuna v občini 
Videm za leto 2019. Upamo, da bo sprejet v prvih mese
cih prihodnjega leta. PGD Tržeč bo moralo zagotoviti 30 % 
finančnih sredstev.

PROŠNJA ZA POMOČ PRI NABAVI NOVEGA 
VOZILA
Ob tem upamo na pomoč tudi vseh vas občank in občanov 
občine Videm. Finančna sredstva za novo gasilsko vozilo nam 
lahko najlažje donirate s SMS-donacijami prek vaših mobil

nih telefonov. Donacije izvedete na naslednji način:
— na tel. št. 1919 pošljete SMS-sporočilo z besedo: TRZEC1 

in donirate 1 (en) evro;
- na tel. št. 1919 pošljete SMS-sporočilo z besedo: TRZEC5 

in donirate 5 (pet) evrov.
Donirate lahko vsi uporabniki mobilnih operaterjev: Telekom 
Slovenije, Al Slovenija, Telemach, T-2, Izi mobil. Donirate 
lahko večkrat in kadarkoli.
Ob tej priložnosti se zahvaljujemo tudi nekdanjemu župa
nu Frideriku Bračiču, s katerim smo zelo dobro sodelovali 
v obdobju 2002—2018. Novemu županu Branku Mariniču 
in novemu občinskemu svetu pa želimo vse dobro v novem 
mandatu z željo, da prisluhnejo našim realnim potrebam.

Vsem občankam in občanom občine Videm želimo srečno, mirno, 
predvsem pa zdravo in varno novo leto 2019!

PGD Tržeč
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Novičke iz PD Naveza
^ e nekaj dni nas loči in izteklo se bo še eno planinsko leto. 
O Bilo je uspešno, čeprav nam je tu in tam nagajalo vreme 
in nam ni šlo vse po načrtu. Bilo je tudi praznično, saj smo 
ob občinskem prazniku končno tudi uradno odprli Videm
sko planinsko pot, ki jo je do sedaj prehodilo že kar nekaj 
domačih in tujih planincev. Ti so za prehojeno pot prejeli 
tudi priznanje.

V oktobru smo se na čudovito, toplo soboto podali na Veliki 
Zvoh, naj višji vrh Krvavca. Pohod ni bil zahteven, je pa ponu
dil ogromno razgledov na gore v bližnji in daljni okolici. 
Novembra smo z otroki Zavoda OŠ Videm osvojili Hom. 
Skoraj petdeset se nas je zbralo in v dolgi koloni smo se podali 
do Dragovega doma na Homu. Po počitku in igri na toplem 
poznojesenskem soncu smo se vrnili v dolino in se polni 
dobre volje odpravili nazaj proti Vidmu. Teden dni kasneje 
smo opravili pohod po Videmski planinski poti. Pohod smo 
začeli v Vidmu in prehodili del poti do Trdobojcev.
Prvo soboto v decembru nas je pot zanesla na Goričko. Naj
prej smo prehodili pot do Tromejnika, kjer je stičišče Slove
nije, Avstrije in Madžarske. Nato smo si ogledali Bukovniško 
jezero in se za konec ustavili še v vasi Selo, kjer smo si ogledali 
rotundo sv. Nikolaja iz 13. stoletja.
Upravni odbor in vodniki PD so že pripravili načrt pohodov 
in prireditev za leto 2019. Več o tem in vse druge informacije 
lahko najdete na spletni strani www.pd-naveza.si.
Vljudno vas vabimo na prvi pohod v novem letu, ki bo 2. 
januarja 2019, ko se bomo tradicionalno podali na Boč. 
Želimo vam lepe praznike in uspešno novo leto 2019!

Marko Vinko

Veliki Zvoh. Foto: Drogo Sakelšek

vjECnk
L/ - . 5 liji; I f

Tromejnik. Foto: Bojan Štrucl

Pohod na najvišji vrh Madžarske
^kupina devetih planincev PD Haloze se je v jutranjih 
O urah s kombijem odpravila na 500 km dolgo pot proti 
Budimpešti in Matrafuredu, izhodišču za vzpon na Kekes. 
Madžarska je sicer znana po svojih ravnicah, a ima v bliži
ni glavnega mesta edini najvišji vrh, zraven pa še malce nižji 
Galya.

Vrh Kekes lahko dosežemo v pičlih dveh urah in pol, pot 
poteka pretežno po gozdu, ki je bogat s topoli. Na poti nas 
opozarjajo na divje prašiče, ki jih je tukaj veliko. V hribovju 
Matra ni klasično urejenih koč, ampak gostišča in smučarski 
hoteli. Povzpeli smo se tudi na televizijski stolp, ki omogoča 
razgled na vse strani Madžarske. Pot do našega izhodišča je 
potekala brezhibno, malo nam je spuščala le guma, ki smo jo 
morali večkrat napolniti. Potrebovali smo tudi nekaj postan
kov za okrepčilo in počitek našega voznika Maksa Kropca, Kekes (1014 m), najvišji vrh Madžarske
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ki nas je varno popeljal na tako dolgo pot. Hvala. Našemu 
vodniku Branku, ki je načrtoval pohod, in drugim sopotni
kom se zahvaljujemo za odlično izpeljan pohod v dobri druž
bi. Imeli smo se odlično in že načrtujemo nov pohod v tujino 
prihodnje leto.

Besedilo in foto: Majda Forstnerič Dragi prijatelji planinci!

So poti, ki nas združujejo in zbližujejo, 
so trenutki sreče, 

so najlepše poti in pogledi, 
so trenutki, ko lahko prijatelju ponudiš roko 

in lepo besedo
in ostaneš za zmeraj prijatelj v dobrem in slabem!

Blagoslovljen božič in srečno novo leto 2019!

PD Haloze

Razstava zelišč v Pobrežju
O veže z vrta ali iz lonca na okenski polici — zdrave rastline 
v3 obogatijo kuhinjo in nam lahko pomagajo pri številnih 
zdravstvenih težavah.

Na splošno velja, da so zelišča rastline, ki vsebujejo aromatič
ne snovi in se uporabljajo v prehrani, farmaciji in kozmetič
ni industriji. Od drugih rastlin jih ločijo različne učinkovine, 
kot so eterična olja, grenčične in mineralne snovi. Po ocenah 
strokovnjakov je približno 20.000 rastlinskih vrst, ki vsebujejo 
različne zdravilne snovi, od tega je raziskanih le okoli 500 vrst. 
Aromatična zelišča običajno uporabljamo v kulinariki kot 
začimbe. S svojimi aromami izboljšujejo ali spreminjajo okus 
hrane. Zelišča, ki vsebujejo različne zdravilne učinkovine, se 
uporabljajo v farmaciji za izdelavo zdravil in drugih zdravil
nih pripravkov. Veliko teh zelišč vsebuje strupene spojine, zato 
moramo z njimi ravnati previdno. Zelišča, ki vsebujejo veliko 
eteričnih olj, se uporabljajo v kozmetični industriji za izdelavo 
dišav.
Zelišča imajo uporabne učinkovine v različnih rastlinskih 
delih. Na vrtu največkrat gojimo tista zelišča, ki imajo učin
kovine v listih, steblih in cvetovih, izjemoma tudi tiste, ki jih 
imajo v semenih in koreninah.
V zeliščni vrt najpogosteje posadimo dišeča in aromatična 
zelišča, ki jih uporabljamo v kuhinji. Vonj zelišč je različno 
močan, sestavljen pa je iz različnih kemičnih snovi. Zelišča 
lahko neprestano oddajajo aromatične snovi in takšna zavo
hamo na razdaljo. Druga zelišča pa aromatične snovi sprostijo 
ob dotiku.

Na razstavi v Pobrežju je bilo razstavljenih več kot 70 naj-
leV »Vel IfV Vrazlicnejsih zelišč.

Članice Društva žensk Pobrežje so pod vodstvom Valerije 
Peter pripravile razstavo zelišč, ki so jo na ogled postavile v 
sklopu martinovanja v Pobrežju. Zelišča so bila razdeljena po 
sklopih: zelišča, kijih vzgajamo na vrtu, zelišča s travnika, zeli
šča iz gozda in planin, zdravilni pripravki iz dreves in zdravilni 
pripravki iz grmovja.
Razstavljenih je bilo več kot 70 vrst različnih zelišč — kot sve
ža, posušena zelišča, tinkture in macerati. Izdali so tudi plaka
te o zeliščih, ki jih v različnih letnih časih nabiramo na vrtu, 
travniku in v gozdu.

Besedilo in foto: Andrejka Vidovič
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DPŽD Lancova vas ob koncu jubilejnega leta
eto 2018 je bilo za DPŽD Lancova vas v znamenju 

-L/praznovanja 15-letnice delovanja. Po odmevni junij
ski razstavi ročnih del so članice jeseni spet sedle za skupno 
ustvarjalno mizo v vaškem domu in začele nov krog delavnic 
pod mentorstvom Zvonka in Verene Mikša. Srečali pa smo 
jih lahko tudi na nekaterih dogodkih v domači in sosednjih 
občinah.

Osrednje martinovanje občine Videm je letos potekalo na 
Kočarjevi domačiji v Pobrežju, že tradicionalno pa so obi
skovalcem svoje dobrote ponujale tudi članice lancovovaške- 
ga društva. Članica Jerica Žunkovič se je v sredini novembra 
udeležila srečanja predsednic ženskih društev nekdanje UE 
Ptuj, ki je letos potekalo v Kidričevem. Konec novembra smo 
Lancovljanke srečali s kartami v rokah v Gerečji vasi, kjer je 
tamkajšnje društvo žena in deklet izpeljalo že 16. turnir v 
paveršnopsu. Prvo soboto v decembru so se Lancovljanke spet 
odpeljale v Gornjo Dubravo na Hrvaškem, v gostišče K Jeleni, 
na veseli zaključek leta. Praznično vzdušje so skupaj doživele 
tudi 16. decembra, ko so se odpravile v Mozirski gaj in si vse 
navdušene ogledale kar 1,2 milijona lučk, oblikovanih v zani
mive oblike.
Jesenski ponedeljkovi popoldnevi so bili spet namenje
ni ustvarjalnim delavnicam. Izdelovale so izvezene božične 
voščilnice, adventne venčke (velikega tudi za cerkev sv. Dru-

Skupinska fotografija večine članic, ki so obiskovale jesenske delav
nice, z mentorjema.

žine), okraske za jelko, največ spretnosti pa je bilo potrebne 
za unikatne angelčke in dimnikarje za srečo. Delavnice so bile 
odlično obiskane, zato bodo to tradicijo nadaljevale.

DOBRE ŽELJE OB KONCU LETA
Društvo podeželskih žena in deklet Lancova vas želi vsem blago
slovljene in radostne praznike. Novo leto pa naj bo radodarno z 
vsem tistim, kar dela naše življenje veselo, srečno in zadovoljno. 
Srečno 2019!

Besedilo in foto: PK

Bil je lep decembrski dan ...
... in bila je pot, ki smo jo prehodili v Društvu kmetic obči
ne Videm.

Decembrski dnevi prinašajo spomine na vse tiste delovne dni, 
ki smo jih posvetili našemu druženju, delovanju, novim ide
jam in zavedanju, da kljub vsemu ohranjamo mir in radost ob 
prihajajočih praznikih.
V začetku decembra smo nazdravile staremu letu in vsem 
pomembnejšim uspehom. Tako smo se spominjale poletne
ga izleta na Dolenjskem, kjer smo obiskale znano zeliščarico 
Veroniko Fabinc, si ogledale znamenitosti gradu in cerkve sv. 
Lovrenca v Brežicah.
Avgusta smo se ob odhodu našega člana p. Janeza Ferleža 
dogovorili z domačimi patri za sodelovanje v zeliščnem vrtu 
z imenom Božja lekarna sv. Vida. Delovne akcije na vrtu so 
potekale v avgustu, septembru, oktobru in novembru. K sode
lovanju smo povabili tudi učence Osnovne šole Videm.
V začetku oktobra smo se članice odzvale povabilu p. Jane
za Ferleža in pomagale pri zasaditvi novega zeliščnega vrta na 
Prežganju. Upamo, da bodo naše rastline bujno uspevale ter 
razveselile p. Janeza in njegove nove prijatelje. Zahvaljujemo

Učiteljice Aneja, Polona in Nina v družbi Barbare Antolič Vupora, 
Milene Gabrovec in Marije Kolednik Črnila iz Društva kmetic 
Občine Videm ter učiteljice iz OS Petrijanec

se jim za prelepo jesensko srečanje. Hkrati so nemoteno pote
kala dela na vrtu v Tržcu, kjer pridne roke naših članic posto
rijo vse potrebno.
Minulo leto je prineslo novo obliko sodelovanja z učiteljica
mi slovenščine Anejo Cafuta, Polono Žalar, Nino Žnidarič in 
Matejo Krajnc, ki poučujejo naš jezik na hrvaških osnovnih
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Zeliščarica Veronika Fabinc iz Brežic Naši čaji in drugi zdravilni domači izdelki iz leta 2018 ...

šolah: Gornji Petrijanec pri Varaždinu, Sv. Martin na Muri, 
Cestica in Lepoglava.
Hrvaškim učencem smo predstavile slovenske običaje, hrano, 
igre in ples. Starejši učenci so v družbi članic Društva kme
tic občine Videm Marije Kolednik Črnila in Milene Gabro
vec spoznavali tradicionalne slovenske jedi iz našega doma
čega okolja po knjigi Kaj in kako so kuhale naše babice pri 
sv. Vidu. Marija jim je prebrala svojo zgodbo o nastanku 
»tamrla« z naslovom Zvezda Sirij in rumena Luna. Zlivanko« 
ali »tamrli« so tudi spekli. Milena Gabrovec je z zanimivim 
opisom pojasnila razpoke na okusnem kolaču haloškega meša
nega koruznega kruha, kako ponazarja težo in vrednost doma
čega kruha - kot tiste znane žejne razpoke ilovice po našem 
hribovju. Skuhali smo si tudi domače zeliščne čaje.
V oktobru je sledilo sodelovanje z učiteljico Matejo Krajnc 
na osnovni šoli Lepoglava, kjer smo ponovili kuharije iz naše
ga kraja in predstavili novo pravljico Marije Kolednik Črni
la Kukavičje solze in priložnostno zloženko. Mateja Krajnc je 
konec novembra sodelovala s predstavitvijo projekta o pou
čevanju slovenskega jezika in kulture na Hrvaškem na kon
ferenci na Inštitutu za narodnostna vprašanja v Ljubljani. V 
društvu smo veseli predstavitve naše kuharske knjige, hrane, 
kruha in pravljice. Zahvaljujemo se za sprejemanje našega 
ustvarjanja. Za sodelovanje se zahvaljujemo vsem učiteljicam, 
ki poučujejo na Hrvaškem. Prav tako smo se v društvu razve
selili sodelovanj z Osnovno šolo Videm.
V maju smo bili na obisku pri učencih 2. a in 2. b razreda, ki 
so z zanimivim kvizom popestrili pravljično urico ob predsta
vitvi pravljice Kukavičje solze in bili veseli čajčkov z babičine
ga vrta.
V novembru je naša ekipa članic sodelovala v projektu sloven
ski zajtrk 2018 s peko ajdovih palačink z različnimi namazi 
(pesin namaz, korenčkov namaz, namaz iz nešplje, jurkina 
marmelada, marelična marmelada, mešane marmelade idr.) 
Poslušali smo zapisane zgodbice, kako je bilo v Osnovni šoli 
Videm leta 1938, kako leta 1968 in kako je danes.
Nepozabna sodelovanja in srečanja segajo vse do vidove nede
lje, zlate maše p. Tarzicija Kolenka in poslovilnega popol
dneva p. Janeza Ferleža ter veselega martinovanja v Pobrežju. 
Nepozabna so tudi srečanja naših članic, ki so se med pole-

Mladi fižol je v naših krajih zelo dober in polnovreden obrok ...

tjem potepale ob Hrgovem ribniku v Šturmovcih in jeseni na 
domačiji članice Marije Korpič ter si privoščile nekaj dobrot. 
V dnevih prihajajočih praznikov želimo z obiski presenetiti 
in razveseliti naše častne članice: Jožico Purg, Ančko Skok in 
Anico Vaupotič. S pletenimi nogavicami Danice Spevan jim 
bomo zaželele sreče, zdravja in veselja v novem letu 2019.

Vsem vam pa želimo veliko miru, ljubezni, razumevanja, prija
znosti, vsega dobrega, da bomo lažje sobivali v našem prelepem 
kraju.

Marija Kolednik Črnila 
Društvo kmetic občine Videm
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Srečanje nekdanjih videmskih sošolcev
"XTekdanji videmski sošolci smo se letos spet zbrali in 
-L družili s sošolcem Tonijem. Sošolec Tone je od leta 
1983 duhovnik v Avstriji, danes mašuje v fari Režek - Lipa 
ob Vrbi. Zal ugotavljamo, da nas je ob takih trenutkih vsako 
leto manj.

Nekaj nekdanjih sošolcev je žal že pokojnih, za nekatere 
je vzrok bolezen in tudi oddaljenost. Taka srečanja so prije
tna, žal pa vse manj obiskana. V nedeljo, 21. oktobra, smo v 
domači videmski cerkvi molili za vse pokojne učitelje in sošol
ce. Druženje smo nadaljevali v gostišču Majolka v Jurovcih. 
Lam se nam je pridružil tudi župan Friderik Bračič in sošolca 
Toneta seznanil s pridobitvami v KS Tržeč v tem letu. Ob slo
vesu smo si obljubili, da se naslednje leto dobimo v Toneto
vem domovanju v Avstriji. Tega srečanja se že veselimo.

Sošolec Franci Hliš

V oktobru so se v Vidmu srečali nekdanji sošolci. 
Foto: arhiv Hliš

DeSUS 00 Videm
Tjrižgane svečke na adventnem venč- 
-I- ku nam naznanjajo, da trkajo na 
vrata božično-novoletni prazniki. Leto 
2018 se končuje. To je čas, ko razmi
šljamo, kaj smo v tem letu naredili, in 
že kujemo načrte za prihodnje leto, ki 
je pred nami.

Smo stranka upokojencev in spadamo 
med večje odbore, saj štejemo nekaj čez 
230 članov. Združujemo ljudi oz. član
stvo z območja občine Videm in širše. 
Realizacija programa temelji predvsem 
na zbrani članarini, ki je najmanjša 
od vseh drugih strank (5 evrov na čla
na), dotaciji občine Videm in tudi na 
kakšnem manjšem prispevku članov. 
Vsa sredstva namenjamo za delovanje 
stranke. Sredstva oz. prispevek občine 
določimo na lokalnih volitvah z izvolje
nimi svetniki. Smo upokojenska stranka 
in želimo konstruktivno sodelovati na 
lokalnem nivoju za napredek občine. 
Menimo, da je napredek potreben za vse 
generacije.
Člani stranke DeSUS smo znani, da se 
radi družimo, saj je udeležba visoka, naj 
bo to zbor članstva, izlet ali piknik. V 
novembru 2018 se nam je v prostorih 
gasilskega doma v Tržcu pridružilo nekaj 
nad sto članov oz. članic na jesenskem

srečanju. Ob dobri hrani, pijači in živi 
glasbi veselja ni manjkalo. FFvala pred
sedniku PGD Tržeč Mateju Bezjaku, 
Jožefu in Idi Mlakar, Nežki in Katici, za 
dobro haloško kapljico pa Jožefu Milo
šiču in Božidarju Varnici. Flvala tudi 
ljudskim pevcem DU Videm ter Katici 
in Rafku Svenšku za popestritev sreča
nja. Prijetno srečanje navadno končamo 
s pesmijo En lep večer je spet za nami z 
upanjem, da se drugo leto spet dobimo 
in poveselimo.
Članstvu izkazujemo pozornost skozi 
leto, ko praznujejo okroglo obletnico 
rojstva ali zlato poroko — spomnimo se

jih z voščilnico, enako tudi pokojnih 
članov odbora za dan spomina na mrtve 
— s prižgano svečko v njihov spomin.

Spoštovani članice in člani, veselimo se 
srečanja z vami — vse lepo do naslednjega 
druženja. Preživite prihajajoče praznike 
veseli in zdravi.

Besedilo in foto: Franci Hliš
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Častitljivih 95 let naše rojakinje iz Vareje
X /krogu družine in prijateljev je v nedeljo, 16. decembra, 
V visok življenjski praznik slavila Marija Krajnc, po doma

če Buščeva Micika. Rodila se je leta 1923 v Vareji, leta 1945 
je odšla v Maribor in si tam ustvarila družino, od leta 1982 
pa živi pri hčerki Vidi na Izlakah

Gospa Marija občasno še prihaja v svoj rojstni kraj, zato so ji 
otroci praznovanje pripravili blizu domačega kraja, na Selih, 
kjer je bila v nedeljo tudi pri sveti maši. Slavje se je nato nada
ljevalo v gostilni Svenšek, s slavljenko pa so se v dobri družbi 
veselili njeni otroci, vnuki, pravnuki, sestre, sorodniki in pri
jatelji. Ob koncu so ji zaželeli zdravja z željo, da se čez pet let, 
ob 100-letnici, spet dobijo skupaj.
Slavljenki tudi nase iskrene čestitke in dobre želje!

TM
Slavljenka v krogu svojih najdražjih. Foto: osebni arhiv

DU Dolena ob koncu leta
X 71etu 2018 smo bili v DU Dolena zelo aktivni. Po zboru 
V članov, ki smo ga izpeljali v marcu, smo aprila v dru

štvenih prostorih organizirali predavanje o demenci. Povabili 
smo tudi vsa štiri društva upokojencev iz videmske občine.

Tradicionalni pohod smo tudi letos organizirali 27. aprila. Cilj 
je bil dom krajanov v Majskem Vrhu. Iz gostilne Pal v Vidmu 
so nam pripeljali malico. Uživali smo ob lepem razgledu po 
Halozah, se odpočili, se poveselili in se vrnili v Videm, kjer so 
nas čakali avtomobili.
Konec maja smo se odpravili na izlet na Madžarsko - Blatno 
jezero. Z nami je bil vodič in nam je povedal veliko zanimive
ga. Po Blatnem jezeru smo se popeljali tudi z ladjo. Vrnili smo 
se v Slovenijo, kjer nas je čakalo kosilo. Tako smo preživeli lep

Skupinski posnetek pred Marijinim svetiščem na Brezju 
Foto: arhiv DU Dolena

dan v družbi z našimi člani.
Junija smo se udeležili turnirja v pikadu. Letos je bilo orga
nizator DU Cirkovce, za kar se jim lepo zahvaljujemo. 14. 
avgusta smo bili na Turniščah, kjer je DU Turnišče organizi
ralo tradicionalne družabne igre. Hvala društvu upokojencev 
za lep sprejem in dobro organizacijo. Preživeli smo zanimiv in 
lep dan.
V avgustu smo se odpravili še na en izlet — poromali smo na 
Gorenjsko. Obiskali smo Brezje, nato pa smo se odpeljali v 
Preddvor, kjer smo si ogledali spominsko sobo naše pisatelji
ce Josipine Urbančič. Nato nas je pot vodila na Jezersko, kjer 
smo imeli kosilo. Uživali smo ob dobri hrani, na čistem zraku 
in ob lepem pogledu na naše planine. Dobre volje in polni 
novih doživetij smo se vrnili domov.
V začetku septembra smo se udeležili vsakoletnega srečanja 
upokojencev v Majšperku. DU Majšperk nas namreč vsako 
leto povabi na srečanje ob prazniku občine Majšperk. Tudi 
tam nam je vedno lepo.
V septembru smo obeležili še dva lepa dogodka. Naša članica 
Milica Jus je 10. 9. praznovala 90 let, 24. 9. pa je devet dese
tletij praznoval tudi Franc Topolovec. Ob visokem jubileju 
smo ju obiskali, jima čestitali, zaželeli vse dobro, predvsem pa 
največ zdravja. Oba slavljenca smo obdarili s skromnim dari
lom.
V oktobru sta slavila zlato poroko Nada in Karl Rus. Tudi 
njima smo zaželeli zdravja in medsebojnega razumevanja. Ob 
čestitki smo zlatemu paru izročili tudi simbolično darilo. 
Upokojenci smo v oktobru sodelovali tudi pri čiščenju doma 
krajanov v Doleni. Dom je namreč dobil nov nadstrešek. 
Delovna akcija je obsega čiščenje notranjosti in zunanjosti 
doma ter okolice.
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Ob martinovem smo se spet srečali v gostilni Pri omi. Lani 
nam je bilo tako lepo, da smo se tudi letos odpravili tja. Bilo 
je nadvse prijetno. Zaključek leta je že tradicionalno potekal v 
gostilni Svenšek na Selih.
Ob koncu leta se zahvaljujem našemu UO za dobro delo in 
lepo sodelovanje. Pohvala in zahvala gresta tudi našim pover- 
jenicam, ki skrbijo, da so naši člani na terenu obveščeni o 
vsem dogajanju. Hvala tudi prevozništvu Pajnkiher in njiho

vim šoferjem, da nas lepo in varno vozijo. Zahvaljujemo se 
tudi kmetiji Pajnkiher, da poskrbijo, da na naših izletih nismo 
lačni. Zahvala gre tudi Stefanu Jerencu. Brez njegove harmo
nike bi nam bil dolgčas. Hvala tudi vsem našim članom, ki 
kakor koli pomagajo, da so naša srečanja prijetna.
Vsem želimo vesel božič ter srečno in zdravo novo leto 2019!

Zofka Hebar, 
predsednica DU Dolena

Varna raba pirotehnike
T^olicisti v predprazničnih in prazničnih dneh že obravna- 
-L vajo prijave motenja javnega reda zaradi uporabe piro
tehničnih izdelkov. Zato vnovič opozarjajo, da je prodaja 
pirotehničnih izdelkov dovoljena od 19. do 31. decembra, 
njihova uporaba pa le od 26. decembra do 2. januarja. Upo
raba petard je prepovedana.

Stanko Vinko, vodja policijskega okoliša

Dovoljena je samo prodaja pirotehničnih izdelkov katego
rije 1, katerih glavni učinek je pok. V to kategorijo spadajo 
ognjemetni izdelki, ki predstavljajo zelo majhno nevarnost in 
povzročajo zanemarljivo raven hrupa. Te izdelke je prepoveda
no uporabljati v strnjenih stanovanjskih naseljih, zgradbah in 
vseh zaprtih prostorih.
Prav tako je njihova uporaba prepovedana v bližini bolnišnic, 
v prevoznih sredstvih za potniški promet in na površinah, na 
katerih potekajo javni shodi in javne prireditve. Kot še opo
zarjajo na Policiji, lahko mladoletniki do 14. leta starosti te 
izdelke uporabljajo le pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov. 
Prodaja, posest in uporaba pirotehničnih izdelkov kategorij 2 
in 3, katerih glavni učinek je pok in med katere spadajo tudi 
petarde, so prepovedane. Izjema so tisti ognjemetni izdelki 
kategorije 2, ki predstavljajo majhno nevarnost, povzroča
jo nizko raven hrupa in so namenjeni uporabi na omejenih 
območjih na prostem.

Tipični izdelki te vrste so rimske svečke, majhna ognjeme- 
tna kolesa, bengalične bakle, baterije in kombinacije, rakete 
in podobno. Te izdelke lahko mladoletniki do 16. leta starosti 
uporabljajo le pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov.
Policisti vnovič opozarjajo, da lahko nepremišljena, neprevi
dna in objestna uporaba pirotehničnih izdelkov povzroči tudi 
telesne poškodbe, kot so opekline, raztrganine rok, poškodbe 
oči in podobno. Prav tako pirotehnični izdelki ne motijo le 
ljudi, temveč tudi živali in onesnažujejo okolje.
Zato policisti svetujejo, naj ljudje ne uporabljajo pirotehnike, 
če pa se tej izkušnji ne morejo upreti, naj jo uporabljajo pra
vilno in tako, da s tem ne motijo in ogrožajo drugih. Za krši
tev določbe o uporabi pirotehničnih izdelkov je za posamezni
ke predvidena globa od 400 do 1200 evrov.

ZAŠČITA PRED HRUPOM: KMALU BO 
POKALO - PREPOVED GOR ALI DOL

December je čas obdarovanja, praznikov, druženja s prijatelji, 
zadnji veseli mesec, preden stopimo v novo leto polni zaob
ljub, in novih dogodivščin. Magični zadnji mesec leta je prav 
tako čas radosti in veselja, obenem pa je v tem času pod dolo
čenimi pogoji dovoljena uporaba pirotehničnih sredstev. Da 
decembrskih praznovanj ne bi skalili neljubi dogodki, bodimo 
pri uporabi eksplozivnih sredstev previdni in skrbni.

PETARDA LAHKO VZAME TUDI ROKO
V prazničnih dneh se ponavadi poveča uporaba pirotehničnih 
izdelkov. Policisti vsako leto znova opozarjajo na previdnost 
pri ravnanju z njimi. Po splošnem mnenju je uporaba piroteh
nike v zabavo le posameznikom, drugim pa je takšno početje 
neprijetno, prav tako pogosto vzbuja strah in občutek nela
godja. Nepremišljena in neprevidna uporaba pirotehničnih 
izdelkov lahko povzroči številne telesne poškodbe, po prete
klih izkušnjah pa nesrečam botrujeta predvsem nestrokovno 
ravnanje in opustitev nadzorstva polnoletne osebe nad mla
doletniki in otroki, ki pri pokanju uporabljajo različne pripo
močke (smodnik, petarde, večje kose karbida, kovinske poso
de z jeklenimi pokrovi, bencin idr.).
Vsako leto prihajajo iz urgentnih blokov kliničnih centrov 
podatki o poškodbah kot posledicah nespametnega ravnanja s 
pirotehničnimi sredstvi, od manjših poškodb, kot so opeklin-
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ske rane, prek obsežnejših, kompleksnih poškodb, ki imajo 
funkcionalne in estetske posledice, saj gre za poškodbe kosti 
in mehkih tkiv (žile, živci, kite, mišice), tkiva lahko propade
jo tudi pozneje, zaradi umazanosti ran pa obstaja nevarnost 
okužb. Najhujše so visokoenergijske poškodbe, pri katerih 
funkcionalnosti žal ni več mogoče povrniti; sem sodita tudi 
izguba sluha in vida.

PREVIDNO S PIROTEHNIKO, DA NE BO 
NESREČE
Od torka naprej bo dovoljena prodaja pirotehničnih izdelkov, 
od 26. decembra do vključno 1. januarja pa tudi uporaba. Pri
stojni opozarjajo na omejitve uporabe, predvsem pa na možne 
hude posledice - tudi za vse življenje.
»Dve tretjini poškodovanih zaradi pirotehničnih izdelkov je 
starih od 10 do 20 let. Najstniki so torej izjemno ogrožena skur 
pina. Večinoma gre za poškodbe rok in obraza, nekateri ponesre
čenci, dva do trije na leto, bodo posledice čutili vse življenje. Pre
ventivno delovanje se zagotovo izplača. Od začetka tisočletja, ko 
so se začele preventivne akcije na to temo, se število poškodovanih 
zmanjšuje. Zdaj jih je od deset do petnajst na leto,« so podatki z 
oddelka za travmatologijo ljubljanske kirurške klinike. 
Predelava pirotehničnih izdelkov zaradi povečanega učinka, 
uporaba pirotehnike v drugih predmetih, lastna izdelava in

preprodaja so prepovedane. Prav tako so prepovedane petarde. 
Ce kupujete pirotehnične izdelke, to storite pri pooblaščenih 
trgovcih, pri čemer bodite pozorni na oznako CE. Uporabljaj
te jih v skladu z navodili proizvajalca in tako, da ne ogrožate 
zdravja in premoženja. Pri uporabi pirotehnike ni prostora za 
alkohol, nepremišljenost in objestnost. Policija bo pozorna na 
kraje, kjer se pirotehnika običajno pogosteje uporablja, in bo 
proti kršiteljem ukrepala.
Z nadzorom se ukvarja tudi inšpekcija. Nadzore opravljajo 
pri registriranih trgovcih s pirotehniko. Preverjajo morebitno 
prodajo teh sredstev brez ustreznih dovoljenj in prodajo pre
povedane pirotehnike, na primer petard. Vsako leto po vsej 
državi opravijo od 60 do 70 nadzorov, tako v večjih trgovskih 
središčih kot posameznih trgovinah in tudi bolj odročnih 
mestih. Med drugim posebej preverjajo spoštovanje starostnih 
omejitev pri prodaji izdelkov, sicer pa poudarjajo, da dosledno 
preverjajo vsako prejeto prijavo. Globe za kršilce so različne: 
za podjetnike od 2000 do 20.000 evrov, za pravne osebe od 
5000 do 50.000 evrov, za odgovorne osebe pravne osebe in 
podjetnike pa od 400 do 4000 evrov.

HUD STRES ZA ŽIVALI
Iz Društva za zaščito živali opozarjajo na stres, ki ga zvočni 
in svetlobni učinki pirotehničnih izdelkov povzročijo živalim, 
tako domačim kot divjim. Lastnikom psov svetujejo, naj jim 
v stanovanju pripravijo varno zavetje, kamor se bodo lahko 
skrili. To velja tudi za vse domače živali, ki sicer bivajo zunaj. 
Živalim naj ponudijo svojo bližino, ob pokanju pa naj jih ne 
tolažijo, saj s tem lahko še povečajo njihov strah. Za sprehode 
psov naj izbirajo manj obljudene kraje in ure, ko zunaj ni veli
ko ljudi. Psi naj bodo na povodcih. Preveriti je treba neopo
rečnost povodcev, oprsnic in ovratnic, saj se lahko žival ob 
poku požene v brezglav beg, poškodovana oprema pa lahko 
popusti. Ce pes ali druga hišna žival vseeno pobegne, naj čim 
prej obvestijo zavetišče, za objavo pa zaprosijo različna dru
štva in medije. »Psi še zdaleč niso edini, ki trpijo v tem času. 
Pirotehnika povzroča dezorientacijo divjih ptic in sprošča 
strupene emisije, ki jih lahko zadušijo. Negativne posledice 
čutijo tudi živali na kmetijah in drugi hišni ljubljenčki.« Zato 
pozivajo, da se v korist živali pirotehniki raje odrečemo. Naj 
bo ta praznični čas čim lepši tudi za živali, ne samo za nas. 
Srečne in zadovoljne, uspehov polne ter predvsem varne pra
znike vam želi kolektiv Policijske postaje Podlehnik.

Viri: www.policija.si,sl.wikipedia.org, www.delo.si.

Stanko Vinko,
vodja policijskega okoliša
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Izjemna jesen zeleno-rumenih
\Togometaši Vidma so jesenski del 
-L sezone v tretjeligaški konkurenci 
končali na izjemnem 2. mestu, z le dve
ma točkama zaostanka za vodilno eki
po Šmartnega 1928. Vse to govori, da 
je za varovanci Roberta Hojnika izje
men prvi del prvenstva, obenem pa je 
polsezona velika obveza za nadaljevanje 
prvenstva, saj bodo tekmeci storili vse, 
da se razmerje sil pri vrhu spremeni.

Čeprav so bili pred sezono mnogi 
skeptični in Videmčanom niso 
pripisovali veliko možnosti za visoko 
uvrstitev, so slednji z dobrimi igrami 
storili prav to. Kritikom so zaprli usta, 
slabih iger skorajda niso pokazali in 
odsev tega je visoko drugo mesto na 
lestvici. To je še kako pomembno, saj po 
letošnji sezoni prihaja do reorganizacije 
tretjih lig. Za obstanek v ligi bo namreč 
treba na lestvici biti precej visoko, 
nogometaši Vidma pa so si z odličnim 
jesenskim delom pripravili izjemno 
izhodišče pred nadaljevanjem in praktič
no z obilno bero točk osnovno nalogo že 
izpolnili.
Razumljivo je s prvim delom prvenstva 
nadvse zadovoljen tudi prvi mož stroke 
Robert Hojnik: »Seveda sem vesel, res pa 
je, da sem sam po tihem verjel, da se lahko 
zavihtimo tako visoko. Fatitje so resnično 
igrali dobro, v klubu je med vsemi delež
niki, tako upravo, igralci, strokovnim šta
bom in navijači, prisotna pozitivna klima
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Članska ekipa NK Videm. Foto: arhiv NK Videm

in rezultat je tu. Obenem nam je veliko 
pomagala vrnitev Cafute pred sezono, kije 
moštvu prinesel dodatno mero discipline.« 
Nogometaši kluba, ki domuje ob Dra
vinji, so sedaj na zasluženem odmoru, 
prvič v novem letu pa se bodo zbrali 21. 
januarja. Tudi v nadaljevanju prvenstva 
bodo njihovi cilji visoki. »Smo špor
tniki in startamo na prvo mesto. Raz
like na vrhu so minimalne, pri tem, kar 
smo dosegli jeseni, se ne mislimo ustaviti, 
na koncu pa bomo videli, kaj nam bo to 
prineslo. Za varno plovbo bo po mojem 
mnenju na koncu dovolj 45 točk. Menim, 
da ne bi smel biti problem,« je v nadal
jevanje prvenstva pogledal nekdanji tre

ner nižjih selekcij Drave in »superligaša« 
Bukovcev.
V moštvu Vidma prevelikih kadrovskih 
pretresov pozimi naj ne bi bilo. Če bo 
morda kdo od igralcev izrazil željo po 
odhodu, ga bodo skušali nadomesti
ti s kakšnim novincem, sicer pa jedro 
moštva ostaja. Prvenstvo v tretjeligaški 
druščini sever se bo nadaljevalo 16. mar
ca prihodnje leto, ko bodo rumeno-zele- 
ni gostovali pri praktično odpisani ekipi 
Pohorja iz Ruš.

Tadej Podvršek

Tržeč pod vrhom, a razlike so majhne
'M a nogometaši Tržca, ki nastopajo v 

/1. razredu MNZ Ptuj, je sila razgi
bana jesen. Po tem, ko so se v vodstvu 
kluba pred sezono odločili za novega 
stratega, domačina Milana Šeligo, so 
moštvo pomladili, a kljub temu okre
pili. Nihče, ki mu je blizu rdeče-bela 
barva, ni vedel, kaj bo to prineslo. V 
športu, še posebej v nogometu, velja 
namreč nepisano pravilo, da je lahko 
mladost dvorezen meč, a vsaj za zdaj se

je v primeru Tržca to pokazalo za dobro 
potezo.

Fantje so namreč pokazali, da lahko in 
zmorejo, videli so, da so v ligi lahko 
konkurenčni in ob maksimalni zbra
nosti vsakega posameznika nevarni prav 
vsakomur. Prisotna so bila tudi nihanja, 
teh je bilo kar nekaj, predvsem na tek
mah, na katerih so bili rdeče-beli v vlogi 
favorita, a za zdaj je osnovni cilj kluba

- uvrstitev med pet najboljših - izpol
njen. S tem se strinja tudi glavni trener 
Milan Šeliga: »S prvim delom sezone sem 
zadovoljen, saj smo na visokem drugem 
mestu, res pa je, da so razlike na tabeli 
zelo majhne in se lahko v nadaljevanju 
zgodi še marsikaj. Verjamem, da bomo 
ostali skupaj in se morda še kaj okrepili, 
saj bi v tem primeru laže konkurirali tek
mecem v boju za najvišja mesta, čeprav je 
os?iovni cilj še vedno uvrstitev med prvih
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pet in s tem v play ojf. Fantje so pokaza
li nekaj odličnih predstav, toda po drugi 
strani smo si privoščili nekaj spodrsljajev,

ki so v prvi vrsti posledica naše mladosti. 
Vsekakor je prostora za napredek več kot 
dovolj.«

Moštvo je tako z zadovoljstvom odšlo 
na odmor, priprave pa bodo Trževčani 
začeli predvidoma v sredini februarja 
naslednje leto. Ekipi se bo priključi
lo tudi nekaj najobetavnejših fantov iz 
kadetskih vrst, kar je pravzaprav že bila 
praksa v prvem delu sezone.
Prvenstvo v 1. razredu MNZ Ptuj se 
bo predvidoma nadaljevalo zadnji mar
čevski vikend prihodnje leto, ko Tržeč 
v gosteh čaka derbi z Leskovcem, pred 
tam pa bo v pripravah na sporedu kar 
nekaj prijateljskih preizkušenj. Rdeče- 
-beli bodo poskušali izkoristiti svoje 
vrhunske pogoje, saj pride predvsem 
pozimi do izraza njihovo staro igrišče, ki 
je v takih pogojih še kako primerno za 
treninge in tudi igranje tekem, nedvo
mno precej bolj kot igrišča z umetno
travo.

Nogometaši Trže a so lahko zadovoljni s prvim delom sezone. 
Foto: Tadej Podvršek

Tadej Podvršek

Delavnica adventnih venčkov in blagoslov na
Andraževo nedeljo

* I *udi letos je v Leskovcu potekala 
JL delavnica adventnih venčkov za 

veroučne učence.

Izdelali smo 48 venčkov, ki jih je na 
žegnanjski Andraževi nedelji skupaj s 
patrom Jožetom Petkom blagoslovil 
nekdanji župnik v Leskovcu Edi Vajda, 
ki je bil povabljen na žegnanjsko nede
ljo.
Po končani sveti maši so otroci svoje 
venčke ponesli v svoje domove, kjer z 
njimi naznanjajo prihod božiča.

Besedilo in foto: Damjana Cebe
Najmlajši z venčki v družbi patra Jožeta Petka
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Čebelarstvo Šibila s prodajnim kotičkom še bliže
ljubiteljem medenih dobrot

TVr smo tudi mi dočakali nov prodajni prostor, kjer boste 
-L lažje izbrali medene dobrote za zimske dni brez nevšeč

nosti ali darila za bližajoče se praznike. V decembru vas čaka

jo presenečenja.

Tako je na strani Facebook med drugim zapisal čebelar Mitja 
Šibila iz Tržca, o katerem smo še nedolgo nazaj prav v Našem 
glasu poročali, da mu je z odličnimi medenimi izdelki uspel 
preboj na Lidlovo lojtrco domačih. Še pred koncem letošnjega 
leta so pri Šibilovih uresničili še eno od dolgoletnih želja, na 
domačiji so namreč uredili prodajni kotiček in se s tem še bolj 
približali ljubiteljem medenih dobrot, ki se pogosto oglasijo 
pri njih.
Prodajni kotiček so uredili zelo modno, posebej pa so se pri 
urejanju prostora posvetili izbiri naravnih materialov. Smre
kov les je ena od posebnosti, ki daje prostoru pridih domač
nosti. Police so že napolnili s svojimi izdelki, v ponudbi pa 
imajo več vrst medu, matični mleček, cvetni prah, vosek, pro- 
polis, medene pijače, sveče iz čebeljega voska in še kaj. Vse 
izdelke Čebelarstva Šibila je mogoče dobiti v najrazličnejših

Domači zeliščni čaji imajo poleg zdravilnih učinkov še eno 
pomembno prednost-ponje vam ne bo treba dlje od sosednjega 
travnika. Poleg tega, da so napitki iz zelišč okusni in osvežilni, 
blagodejno delujejo na naše telo in lajšajo prenekatero težavo.

Njivska prešlim
V zdravilne namene uporabljamo zelena 
neplodna stebelca, ki jih nabiramo poleti.

UPORABA:
Vnetje mehurja, odpravljanje ledvičnih 
kamnov, lajšanje močnih menstruacij, 

krčne žile

DIVJI RMAN
Rmanove cvetove nabiramo od junija do pozne jeseni. 

Čaja ne kuhamo predolgo, saj postane grenak.

UPORABA:
Čir na želodcu, težave z žolčem, ugodno 

vpliva na rast kosti, blaži znake menopavze

Kamilica
Uporabni deli prave kamilice so njeni cvetovi.

UPORABA:
Razstrupljanje, celjenje ran, nespečnost, 

astma, blaženje bolečin

darilnih steklenicah, kartonskih nosilkah, po želji pa si lahko 
vsak posameznik sestavi darilni paket, ki ga potem pri Šibi
lovih lepo dekorirajo. V prazničnem decembru pri njih lepo 
dišijo tudi božični okraski, ki so jih naredili iz čebeljega voska. 
Čebelar Mitja Šibila se v čebelarstvu trudi delati najboljše 
zgodbe in tako z velikim veseljem nadaljuje družinsko tradi
cijo. Ponosen je tudi na vse nagrade s sejmov, na priznanja z 
Dobrot slovenskih kmetij, na marsikatero zlato plaketo z oce
njevanj medu, medenih likerjev idr. Vse te nagrade imajo tudi 
že posebno mesto v novem prodajnem kotičku.
»Idej je še veliko, izzivov nam ne manjka in trudimo se delati 
najboljše, prisluhniti željam kupcev, vedno pa stremimo k novim, 
boljšim izdelkotn. Kmalu se bomo predstavili z nekoliko dodelano 
blagovno znamko, na trg želimo dati ročno izdelatio kozmetiko 
iz medu in še česa se bomo domislili. Leto, ki je pred nami, bo 
zagotovo zanimivo in tega se zelo veselim,« je še povedal Mitja 
Šibila.

Besedilo in foto: TM

Avtoprevozništvo in storitve 
z gradbeno mehanizacijo

Dušan Serdinšek s.p.
GSM:041 645 864

PEiVulkanizerstvo Rži
Lancova vas 3, 2284 Videm 
tel.:02 764 83 71,041 645 864

an od -1 /*"< 
obotarS'1 -12M

Vsem svojim strankam želimo srečno 2019!
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